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ПЪРВА ТОЧКА ОТ ДНЕВНИЯ РЕД

ОбщИНсКИТЕ сЪВЕТНИцИ ОбсЪжДАхА сЪсТОЯНИЕТО 
НА ПЪТИщАТА И НА РЕЧНИТЕ КОРИТА.  

щЕ ДАРЯВАТ сРЕДсТВА зА цЪРКВАТА В бОРОВ ДОл
Изказвания, питания, становища и предложения на граждани от 6-то редовно 

заседание на ОбС – Твърдица, проведено на 29.01.2024 г.

На 29.01.2024 г. в заседателната зала на 
Община Твърдица се проведе 6-то редовно за-
седание на Общински съвет – Твърдица. При 
откриване на заседанието присъстваха 16 об-
щински съветници. По уважителни причини 
отсъства Мирослав Дяков – председател на 
ОбС. Участие в работата на заседанието взе-
ха г-жа Мария Гвоздейкова - Златева –  кмет 
на Община Твърдица, г-жа Ваня Ишмерова –  
зам.- кмет на Община Твърдица, г-н Пламен  
Курумилев – секретар на Община Твърдица, 
г-жа Таня Станчева – директор  дирекция 
ФАПИОУС, кметове на кметства, служители 
от Общинска администрация и гости. Общин-
ските съветници работиха по дневен ред от 33 
точки. 

Решения на ОбС – на стр. 8-9

Валентин Лазаров – 
зам. председател на ОбС 
– Твърдица: Заповядайте 
колеги. Г-н Борисов.

Петко Борисов – об-
щински съветник: Благо-
даря! Един въпрос имам 
към г-жа Златева. Близо 
два месеца едно предпаз-
но съоръжение за ограничаване на скоростта 
пред бившия магазин „Аскент“ е премахнато, 
въпросът ми е какво се предвижда? Това съ-
оръжение преди около шест години на един 
Димитровден го скъса снегорин и наистина е 
компрометирано, но предвижда ли се нещо 
да се прави там или така ще остане?

Продължава на стр. 2

Мария Гвоздейко-
ва-Златева – кмет на 
община Твърдица: Ува-
жаеми г-н председател, 
уважаеми общински 
съветници, уважаеми 
кметове и гости ще из-
ползвам възможността, 
вземайки думата, да Ви 
запозная с някои дейст-

вия по работата на общинската администра-
ция през последните 2-3 седмици. Ще започ-
на с резултата от коледната кампания, все пак 
това са едни от най-светлите празнични дни 
от годината. С гордост и удовлетворение мога 
да обявя, че събраната сума е в размер на 22 
хил. лева. Тя ще бъде разходвана за закупува-
не на медицинска апаратура.

 В сградата на минното общежитие за пе-
риод от 20 дни бяха отремонтирани 4 стаи, 
които ще се използват за архив на отделите 
на администрацията. Отпреди близо седмица 
започнахме събаряне на дървената постройка 
зад така наречения медицински център. Към 
момента това вече е факт, а както знаете, ам-
бицията ни е там да бъде изграден обществен 
паркинг. От складираните и повредени кон-
тейнери, отремонтирани са 15 броя, които ще 
влязат в употреба на нужните места. Ще про-
дължим да отремонтираме още, включително 
и по населените места. 

Продължава на стр. 3, 4, 5
Обяснителна записка за бюджет 2024 

на община Твърдица – на стр. 2-3
Решения на ОбС от 7-мо редовно 

заседание – на стр. 10-11

ОбщИНсКИЯТ сЪВЕТ ПРИЕ бюДжЕТА НА ОбщИНАТА зА 2024 г. 
КмЕТЪТ мАРИЯ ГВОзДЕйКОВА – злАТЕВА ОТЧЕТЕ 
ПОсТИГНАТИ РЕзулТАТИ. ВОДИхА сЕ сПОРОВЕ зА 

фИНАНсОВОТО сЪсТОЯНИЕ НА ОбщИНАТА
Изказвания, питания, становища на граждани от 7-мо редовно заседание 

на ОбС – Твърдица, проведено на 15.02.2024 г.

Две училища в общината спечелиха 
финансиране по проекти

ПРОГРАмИ И ПРОЕКТИ

Одобрени са първите проекти от мандата 
на кмет Мария Гвоздейкова – Златева, бла-
годарение на което две училища в общината 
ще получат финансиране за подобряване на 
спортната база във всяко едно от тях.

Министерството на Образованието и 
науката обяви одобрените за финансиране 
проекти за нови спортни площадки в учи-
лищата. Сред тях е одобрен проектът на СУ 
„Георги Алексиев Каравелов“, гр. Шивачево, 

на стойност 62 000 лева.
По програмата на МОН за изграждане 

и основен ремонт на физкултурни салони 
са осигурени средства за ОУ „Никола Про-
копиев“, с. Сборище, на стойност 1 499 000 
лева. Основната цел е учениците да могат да 
спортуват активно в модерни съоръжения 
на територията на Община Твърдица.

Соб. Инф.

Всяка година българите в Кишинев чест-
ват рождението на Христо Ботев.  По тради-
ция в началото на януари до паметника на 
Христо Ботев, който се намира в Центъра на 
молдовската столица, се събраха представи-

тели на Българското посолство и българските 
обществени и културни организации.

Информация от д.и.н. Иван Думиника - 
на стр.7

бЪлГарите в киШинев отбелЯЗаха 176 ГоДини 
от роЖДението на христо ботев

твЪрДица чества своето освобоЖДение
На стр. 7

кметЪт на общината мариЯ ГвоЗДейкова – Златева и преДсеДателЯт 
на обс мирослав ДЯков участваха в работата на общото сЪбрание 

на националното сДруЖение на общините в бЪлГариЯ

фОРум

На 27 и 28 февруари 2024 г. в София се 
проведе 37-то Общо събрание на НСОРБ. Фо-
румът бeше открит от президента на Републи-
ка България Румен Радев.    Представени бяха 
отчетите за дейността на Управителния и на 
Контролния съвет на НСОРБ за изминалата 
година. Делегатите в Общото събрание обсъ-
диха с министър-председателя  акад. Николай 
Денков, заместник министър-председателя 
Мария Габриел и министъра на финансите 
Асен Василев актуални въпроси, свързани с 
взаимодействието между местна и централ-
на власт. Гост на Общото събрание на НСОРБ 

беше Ан-
дрей Цеков 
– министър 
на реги-
о н а л н ото 
р а з в и т и е 
и благоу-
стройството.  Сред темите на разговорите бе  
програмата за  общинските инфраструктур-
ни проекти, вижданията на ведомството за 
промяна на законодателството в областта на 
ВиК, интегрираното териториално развитие. 

Соб. Инф.

На 22.02.2024 г. по покана на Община 
Твърдица и Общински съвет Твърдица се със-
тоя среща на общинското ръководство с г-н 
Пламен Трифонов - управител на ВиК Сли-
вен и г-н Стоян Пухтов – ръководител на ВиК 
район Твърдица. На срещата бяха обсъдени 
проблеми за състоянието на водопреносната  
мрежа, както и натрупани и нерешени про-
блеми при поддържане и експлоатация на 
ВиК системите в община Твърдица.

По програма на Общината за тази годи-
на са заложени 50 000 лв. за проектиране и 
подмяна на вътрешна водопроводна мрежа. 

Кметът Мария Гвоздейкова – Златева и 
управителят на ВиК Сливен Пламен Трифо-
нов ще работят заедно за решаване на про-
блемите, свързани с ВиК сектора в общината.

Павлина Илиева

общинското рЪковоДство се срещна с управителЯ на вик сливен

на 19 февруари почетохме паметта 
и Делото на васил левски на стр. 6
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Мария Гвоздейкова-Златева – кмет на 
община Твърдица: Да, ще монтираме ново. 

Петко Борисов: Бла-
годаря и още едно допъл-
нение. Има няколко кон-
фликтни места в Твърдица, 
на две от тях се поставяха 
(изкуствени неравности), 
на „Княз Борис“ и на „Хан 
Аспарух“ на пресечката с 
„Цар Калоян“, знаем какво 
стана преди няколко години там, една кола 
влезе в къщата на една наша колежка, на Гена. 
Това, което съм го видял аз, че на „Княз Бо-
рис“ няколко пъти се разминава да не стане 
произшествие, тъй като тези магазини, на 
Трухчев и на Аскента са долу-горе средата на 
пътя и недобросъвестни водачи на МПС-та 
развиват  максимална скорост там.  Пътят е 
доста широк, зимен период сме, хората са и с 
тъмни дрехи, аз вече няколко случая виждам, 
хората почти едва се изнасят, така че колкото 
по-рано се сложи е по-добре. Другото, кое-
то са ми казвали, но аз не съм го видял е по 
ул. „Заводска“, която също се използва като 
някаква скоростна отсечка, там вече местната 
комисия по безопасност на движението, той 
Драганов беше председател, не знам, трябва 
сигурно да се обнови, но е хубаво да се про-
вери и там, защото има вече и там няколко 
случая, за които ми казват, но аз лично не 
съм видял. Благодаря.

Мария Гвоздейкова-Златева: Ще вземем 
мерки. 

Ваня Ишмерова – 
зам.-кмет на община 
Твърдица: Конкретно за 
ул. „Заводска“ е подадено 
дори от жителите на ул. 
„Заводска“ и се предвижда 
да бъде сложен там легнал 
полицай, за да се ограничи 
скоростта. Високата ско-
рост се развива от болни-

цата надолу, където е новият участък. Още 
един предвиждаме на ул. „Княз Борис“, това 
е в района на „Ваел“. След спирката правата 
отсечка, също и за там от жители беше пода-
дено, така, че с предстоящото асфалтиране 
ще бъдат сложени такива съоръжения.

Валентин Лазаров: Г-н Борисов. 
Петко Борисов: Само мисля, че на „Княз 

Борис“ преди да почне да се слага новото съ-
оръжение, можеше това да остане, макар и 
малко компрометиран вид. Няколко пъти сме 
се мъчили да го запазим 
така в цялост, но дано да 
стане по-бързо. Благодаря.

Валентин Лазаров: 
Други въпроси?

Атанас Атанасов – об-
щински съветник: Имам 
предложение. Става въ-
прос за осветлението, зна-

чи графика... 
Ваня Ишмерова: На „Княз Борис“ ли?
Мария Гвоздейкова-Златева: Кое освет-

ление?
Атанас Атанасов: За населените места, 

говоря за Шивачево, имам информация и 
за другите населени места, много  късно се 
включва, рано се изключва, седем часа. Даже 
миналия път щях да го казвам и забравих. 
Имайте го предвид, тъмно е, хората отиват на 
работа…

Валентин Лазаров: Шивачево и кое?
Атанас Атанасов: И за Сборище, и за Ори-

зари имам информация, просто сега през 
зимния период дали е ясно или мъгливо, 
времето дава отражения, оставяйте го там по 
десетина минути още, няма да обеднее об-
щината. Тази сутрин, нарочно го гледах, там, 
хайде часовникът може да е 6:59, но е тъмно. 
Автобусът, първият, мисля че е в 7:10, пътува-
щи от Шивачево тръгват, така че по десетина 
минути сутрин и вечер – мисля, че няма да е 
проблем който коригира часовниците, да го 
имате предвид. 

Мария Гвоздейкова-Златева: Добре. 
Валентин Лазаров: Кметовете на населе-

ни места? Шивачево и Оризари, искате ли да 
кажете нещо? Добре. Г-н Бойчев, заповядайте.

Бисер Бойчев: Сн. Би-
сер Уважаеми г-н предсе-
дател, г-жо Златева, имам 
един не въпрос, не питане, 
вероятно е сигнал, който сте 
чували за бездомните куче-
та. Това е един проблем, 
който според мен трябва да 
се разреши, защото, слава 

Богу, все още няма нахапани. Всякакви пред-
ставители на различни породи, достойни за 
всяка една киноложка изложба и експеримент, 
се наказват безнаказано, те не са и виновни 
животните, няма защо да са виновни, че са 
бездомни, но има ли някаква методика, приют 
наблизо или нещо, което да може да се реа-
гира за прибирането на тези животни където 
им е мястото. Предполагам и в Твърдица има 
такъв проблем, не е само в Шивачево.

Мария Гвоздейкова-Златева: Да, нався-
къде го има този проблем. Имаме сключен 
договор с ветеринар, но сигнализирайте на 
кметовете по места, за да вземаме мерки.

Бисер Бойчев: Ще взема тази бележка 
предвид и ще сигнализираме кмета още сега. 
Благодаря Ви.

Валентин Лазаров: Колеги други въпро-
си? Колеги, искам да Ви уведомя, че получих 
писмо от Националната асоциация на пред-
седателите на общински съвети, с което ни 
уведомяват, че в Държавен вестник, брой 8 от 
26.01.2024 г. е публикуван Закон за измене-
ние и допълнение на Закона за местното само-
управление и местната администрация, който 
ни вменява редица нови задължения, които 

ОбщИНсКИТЕ сЪВЕТНИцИ ОбсЪжДАхА сЪсТОЯНИЕТО НА ПЪТИщАТА 

И НА РЕЧНИТЕ КОРИТА. щЕ ДАРЯВАТ сРЕДсТВА зА цЪРКВАТА В бОРОВ ДОл
иЗкаЗваниЯ, питаниЯ, становища и преДлоЖениЯ на ГраЖДани от 6-то реДовно ЗасеДание на обс-твЪрДица, провеДено на 29.01.2024 г.

касаят не само нас, а и кмета на общината:

- „Дневният ред за всяко предстоящо за-
седание на Общинския съвет и материалите за 
него се публикуват на интернет страницата на 
общинския съвет или на общината в отворен 
формат, позволяващ директно извличане на 
текстова информация, и/или в машинноче-
тим отворен формат“

- „Всяко открито заседание на общинския 
съвет се излъчва в реално време в интернет 
чрез интернет страницата на общинския съвет 
или на общината, като записите от заседани-
ята се съхраняват на съответната интернет 
страница.“

- „В общинския съвет се създава и поддър-
жа публичен електронен регистър на питанията 
по чл. 33, ал. 1, т. 4 и отговорите към тях. Пи-
танията и отговорите към тях се публикуват на 
интернет страницата на общинския съвет или 
на общината в отворен формат, позволяващ 
директно извличане на текстова информация, 
и/или в машинночетим отворен формат.“

Другото, което ни касае е, че всички за-
седания на комисиите и материалите за него 
се публикуват на интернет страницата на 
Общинския съвет или на общината в отво-
рен формат и заседанията на комисиите се 
излъчват в реално време в интернет чрез ин-
тернет страницата на общинския съвет или на 
общината. Протоколът от всяко заседание на 
комисията се публикува на интернет страни-
цата на общинския съвет или на общината в 
отворен формат. Тези задължения, свързани 
с публикуването на протоколите, влизат в 
сила от 1-ви февруари, а излъчването на за-
седанията на общинския съвет и на комисиите 
от 1-ви юли, тоест трябва да се вземат мерки 
дотогава да могат да се излъчват заседанията 
и на комисиите, в момента излъчваме засе-
данията на общинския съвет. Това е, с което 
исках да Ви запозная, колеги. Други въпроси 
имате ли? Кметовете на населени места? Да, 
г-жо Ганчева.

Василка Ганчева - Кмет 
на с. Боров дол: Здравейте 
на всички. По-скоро ня-
мам някакъв въпрос, имам 
молба, просто една молба. 
Когато бях кмет, повечето 
от вас знаят, че се заех с 
една трудоемка дейност – 
да построим църква в село 
Боров дол. Когато напуснах 
кметството оставих църквата на кота нула, 
следващият кмет Георги Атанасов направи 
доста за църквата и е вече издигната, покри-
та, измазана. Сега ни предстои да направим 
олтар с иконостас, който е доста скъп. При 
мен идват различни майстори, като аз ги тър-
ся, нали разбира се, един ми казва 50 хил., 
друг 35 хил., друг 65 хил. Вчера съм разго-
варяла с един господин от Велико Търново, 
със съпругата си работят олтари с иконоста-
си и ми казаха, че ще направят компромис, 

малко дарение от тях, и ще го направят за 15 
хил. лв. Моята молба към вас е, ако можете 
да се включите да ми направите едно даре-
ние, всеки един от вас, колкото възможност 
има, защото аз тепърва ще тръгвам да търся 
средства, знаете, че тези средства трябва да 
ги осигурим от дарения само, и за да може 
да ме подпомогнете да направим, да заявим 
олтара и иконостаса да се изработва, защото 
за тях ще е необходимо време от 9 месеца до 
1 година, ми каза самият майстор. Ще иска 
време, затова ще бъде хубаво, поне полови-
ната да съм събрала, за да дам капаро и да да-
дем заявка за изработката. След това ще има 
и други неща, които ще трябва да се вземат, 
ще бъде много трудно, аз ще тръгна по фир-
ми и в града, в Сливен ще отида, и в съседни 
села имам познати, навсякъде, дано да успея. 
Ще се боря, аз я бях започнала, и искам аз да 
я открия. Това е.

Валентин Лазаров: Благодаря, г-жо Ган-
чева, мисля че няма да има проблем от страна 
на общинския съвет, както сме го правили и за 
други населени места, за Оризари за църквата, 
така ще го направи и за Боров дол. Един спи-
сък ще направим, колеги, нали нямате нищо 
против. Никого не задължаваме, ще направим 
един списък, който желае да отдели средства. 
Г-н Башалов искаше да вземе думата. 

Стефан Башалов – 
предприемач в сферата 
на дърводобива: Искам да 
взема отношение относно 
добрата  практика на съ-
седни общини, община Гур-
ково, община Николаево, 
община Раднево, започна-
ха почистване на дерета и 
реки. Обърнах внимание, въпросът е към г-жа 
кмета, дали са направили оценка на риска на 
преминаващите реки през Твърдица, защото 
точно между този мост, който е между каза-
ните и следващия, пътния, има паднали ня-
колко дървета. В не толкова далечното мина-
ло гражданите си спомнят, че този блок беше 
отнесен точно от такива дървета, които счу-
пиха отдолу основите. Дали има взети мерки, 
дали има направена оценка на риска, и какво 
ще бъде отношението на Общината. Това е 
опасно за всички съоръжения като мостове, 
подпори. Това ми е въпросът, дали Общината 
е запозната с това становище. Благодаря.

Валентин Лазаров: Г-жо Златева.
Мария Гвоздейкова-Златева: Благодаря, 

г-н Башалов, ще отговорим писмено и обос-
новано на вашия въпрос. 

Валентин Лазаров: Други въпроси? Да 
считам, че няма. Който е съгласен да пре-
кратим разискването по точка първа, моля да 
гласува!

Из протокола от 6-то редовно заседание
на ОбС – Твърдица, 

проведено на 29.01.2024 г.

Проектът на общинския бюджет за 2024 г. 
е разработен в съответствие с изискванията 
на Закона за държавният бюджет на Републи-
ка България за 2024 г., Закона за публични-
те финанси и при спазване на Решенията на 
Министерски съвет за приемане на стандарти 
за делегираните от държавата дейности с на-
турални и стойностни показатели, въз основа  
на които са определени разходите за деле-

гираните от държавата дейности за 2024 г. и 
разчетите за натурални и стойностни показа-
тели конкретно за община Твърдица. 

При планиране на приходите от държавни  
трансфери по бюджета за 2024 г. е заложен 
целия размер на бюджетните взаимоотноше-
ния, регламентирани с чл.53 от ЗДБ на РБ за 
2024 г. в размер на - 25 379 375 лв., в т.ч вли-

зат: обща субсидия за делегираните от държа-
вата дейности – 21 487 275 лв., обща израв-
нителна субсидия - 2 095 600 лв., трансфери 
за зимно поддържане на общински пътища 
– 207 000 лв., целева субсидия за капиталови 
разходи – 1 419 600 лв. и  други целеви разхо-
ди за местни дейности – 169 900 лв.

При планиране на собствените приходи 

по бюджета е отчетено изпълнението за по-
следните три години. Приходите и доходите от 
общинска собственост, продажбите на нефи-
нансови активи и приходите от концесии са 
планирани в съответствие с Програма за уп-
равление и разпореждане с имотите общинска 
собственост на община Твърдица за 2024 г. 
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обЯснителна Записка на кмета мариЯ ГвоЗДейкова - Златева 
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КмЕТЪТ НА ОбщИНАТА мАРИЯ ГВОзДЕйКОВА – злАТЕВА ОТЧЕТЕ ПОсТИГНАТИ 
РЕзулТАТИ В РАбОТАТА НА ОбщИНсКОТО РЪКОВОДсТВО. 

ОбщИНсКИТЕ сЪВЕТНИцИ сПОРИхА зА фИНАНсОВОТО сЪсТОЯНИЕ НА ОбщИНАТА
иЗкаЗваниЯ, питаниЯ, становища и преДлоЖениЯ на ГраЖДани от 7-мо реДовно ЗасеДание на обс - твЪрДица, провеДено на 15.02.2024 г.

Започнахме почистване на коритото на 
река Твърдишка от провисналата дървесна 
маса с ресурса и под ръководството на ди-
ректора на горския отдел. Това ще направим 
и по другите населени места на територията 
на общината. Смятам, че работим в добър 
синхрон с ВиК предимно относно отстраня-
ването на авариите, и само ще спомена, че 
две аварии бяха отстранени своевременно 
през последните почивни дни. Възобновени 
са за сега строителните дейности по единия 
от проектите за подмяната на водопроводната 
мрежа в град Шивачево и там резонно очак-
ваме нужния резултат. Работи се организира-
но и усилено по почистване и поддържане на 
тревните площи, тротоари и улици с наличния 
персонал, който към момента е недостатъчен. 
Вчера проведохме среща с „Кроношпан“, на 
която взехме решение да сложим в старото 
училище голям контейнер за събиране на ло-
зовите пръчки и малките клони от овощните 
дървета. Ще направим разяснителна кампа-
ния на гражданите за организацията по из-
возването. Това е към момента, благодаря ви.

Мирослав Дяков – 
председател на ОбС: Бла-
годаря Ви, г-жо Златева! 
Колеги, ако ми позволите, 
преди да ви дам думата, 
искам да представя наши-
ят гост – главен инспектор 
Пламен Димитров – начал-
ник на Районно управле-
ние МВР Твърдица. Искам 

да му благодаря, че се отзова на моята по-
кана. 

С няколко думи, г-н Димитров, да кажете 

каква е обстановката в нашата община, чухме, 
че има активизиране  на  измамите по теле-
фона, има ли такива случаи на територията 
на нашата община, заповядайте.

Пламен Димитров – 
началник на Районно уп-
равление МВР Твърдица: 
Уважаеми г-н председател, 
уважаема г-жо кмет, дами 
и господа общински съвет-
ници, на територията на 
община Твърдица оператив-
ната обстановка се запазва 
нормална. По отношение на престъпления по 
чл. 209 от НК, така наречените телефонни 
измами, нямаме сигнали, подадени от жите-
ли на общината към този момент. Няма из-
вършени тежки престъпления, посегателства 
спрямо самотно живеещи, възрастни в мал-
ките населени места. По отношение на пътния 
травматизъм също нещата се запазват в една 
спокойна обстановка. За периода от началото 
на годината имаме 2 ПТП-та, които са леки, 
без ранени, само ламарини. Така че се на-
дявам по този начин да продължим и през 
останалото време на годината. Използвам 
момента да кажа на присъстващите тук пред-
ставители на общинска администрация, на 
местната власт, каквито и проблеми да имате 
– вратата ми е винаги отворена да подавате 
активно информация, аз гарантирам, че ще 
се вземе отношение по всеки един проблем. 
Ако имате някакви въпроси, заповядайте.

Мирослав Дяков: Колеги, имате ли въ-
проси към г-н Димитров? Да считам, че няма 
въпроси. Благодаря г-н Димитров, разбрах че 
имате ангажимент, среща някаква. 

 Колеги, заповядайте. Г-н Таранджиев 
Петко Таранджиев – 

общински съветник: Ува-
жаема г-жо кмет, уважаеми 
кметове на кметства, ува-
жаеми колеги имам едно 
запитване от гражданите, 
има ли възможност да се 
обсъди и провери пробле-
ма с подлеза, който се на-
мира под гарата? Има ли някаква възможност 
да бъде осветен и да се сложи видеонаблюде-
ние, за да се облекчи  достъпа към Запалския 
квартал, да не се заобикаля чак през надле-
за. Това е едното и второто е едно заявление, 
което съм упълномощен един вид да заявя от 
д-р  Бъчварова, която е лекар, практикуващ в 
Твърдица. Тъй като знам, че събираме сред-
ства за изграждане на кабинет, госпожата ми 
даде правото пред всички да заявя намере-
нията й явно. Има такъв кабинет, който тя е 
оборудвала с ехограф и е готова да го пре-
отстъпи безвъзмездно на лекари, които искат 
да го ползват, докато бъдат изградени тези 
кабинети. Както стана ясно, трябва да минат 
и през узаконяване, за което говорех тогава. 
Това е което искам да попитам. 

Мирослав Дяков: Благодаря, г-н Таран-
джиев. Г-жо Златева.

Мария Гвоздейкова – Златева: Прият-
но изненадана съм от д-р Бъчварова, ще го 
имаме предвид, ще го обсъдим и ще вземем 
решение, възможно е да се възползваме. От-
носно подлеза –  приоритет е да се направи 
осветление и да отремонтираме подлеза. 

Мирослав Дяков: Благодаря Ви, г-жо Зла-

тева. Г-н Борисов, заповядайте. 
Петко Борисов – общински съветник: 

Уважаема г-жо Златева, уважаеми колеги ис-
кам да обърна внимание на едно конфликтно 
място в Твърдица. Това е преди бензиностан-
цията на Петрол, спирката която е там. Там 
при по-голям дъжд става една огромна лок-
ва, всеки който шофира го е забелязал. Има 
пясък, който се свлича от Ваел и от всички 
улици, тъй като е стръмно и този канал, има 
един канал точно, който е пред спирката и 
отвежда водата към канала, който пълни язо-
вира. Въпросът ми е, че там не е чистено си-
гурно от края на октомври включително и на 
завоя има много пясък. Моят апел е там да 
се почисти, защото при едни дъждове хора-
та, които излизат от Твърдица с автомобили, 
секат завоя, тези които влизат в Твърдица се 
мъчат да избегнат локвата, която се образува, 
а това е в резултат на запушване на канала. 
Благодаря. 

Мирослав Дяков: Благодаря, г-н Борисов. 
Г-жо Златева.

Мария Гвоздейкова – Златева: Да, благо-
даря, г-н Борисов. Аз не смятам, че каналът 
не е почистван от октомври, този канал не е 
почистван от доста години. Видяхме го и ние, 
предприели сме мерки. 

Петко Борисов: Така, аз твърдя, не знам 
дали ме разбрахте, там точно пред спирката, 
това е каналчето което като си излиза от Твър-
дица се пада в ляво, от страната на спирката. 
Там в момента е запълнено и пясъкът от ок-
томври месец там не е чистен. Това го твърдя, 
защото съм го наблюдавал.   

Продължава на стр. 4

Продължава от стр. 2
Съгласно чл.127, ал.2 от Закона за пуб-

личните финанси паричните постъпления 
от продажба на общински нефинансови ак-
тиви се изразходват само за финансиране 
изграждането, основен и  текущ ремонт на 
социална и техническа инфраструктура. В 
тази връзка в бюджет 2024 г. средствата  в 
размер на 44 000 лв., които е предвидено 
да постъпят, са заложени за текущи ремонти 
и благоустрояване по населените места на 
общината и са отразени в общинска дейност 
619 „Други дейности по жилищно строител-
ство, БКС и регионално развитие”.

Бюджетът в делегираните от държавата 
дейности е планиран в размери съгласно  
разходните стандарти. 

От преходния остатък в делегираните от 
държавата дейности са разпределени сред-
ства в размер на 3 180 334 лв.

От преходния остатък в местните дейнос-
ти са разпределени средства в размер на 3 
913 048 лв.

Бюджетът за местни дейности е пла-
ниран в размери съобразно планираните 
собствени приходи и трансфери за местни 
дейности. Приоритетно е изплащането на  
заплатите и свързаните с тях осигурителни 
вноски, които са планирани съобразно раз-
мера на минималната работна заплата за 
2024 г., както също и електроенергия, гори-
ва и храна. Останалите разходи се изплащат 
при наличие на постъпления от местни да-
нъчни и неданъчни приходи.

Разпределението на средствата, за дет-
ските градини се извърши по формула, 
в която участват основните компоненти - 
стандарт за група, брой групи, стандарт за 
дете и стандарт за институция. Прибавят се 
и средства за подпомагане на храненето на 
деца в подготвителните групи, средствата за 
защитена ДГ с. Бяла паланка и реализирания 
в края на 2023 г. преходен остатък за дей-
ността.

Разпределението на средствата по стан-
дарти за училищата, прилагащи системата 
на делегираните бюджети се извърши по 

формула - 99 % основни компоненти и 1 % 
допълнителен компонент. Основните компо-
ненти са брой ученици и единен разходен 
стандарт, и допълнителен компонент - за 
училище в населено място, отдалечено от 
общинския център. Целта е да се подпомог-
не бюджета на ОУ „Никола Вапцаров” с. Бяла 
паланка. Към бюджета на училищата е при-
бавен преходният остатък, добавка за подо-
бряване на материално-техническата база, 
добавка за ученици на ресурсно подпомага-
не, приобщаващо образование, средства за 
целодневна организация на учебния ден за 
средищните училища, средства за подпома-
гане храненето на учениците от І до ІV клас, 
средства за стипендии за СУ гр. Твърдица 
и СУ гр. Шивачево и средства за защитено 
училище и поддръжка на училищен автобус 
в ОУ с. Бяла паланка. Предвидени  са допъл-
нителни средства за занимания по интереси, 
както и за обучение в гимназиален етап за 
двете средни училища в общината.

Издръжката на дейностите със споделено 
финансиране се покрива от таксите за цени-
те на услугите и от местните приходи. 

В проекта на общинския бюджет са пла-
нирани  разходи за дофинансиране на дър-
жавните дейности с общински приходи в 
размер на 280 504  лв.

Проектът на бюджет на общината за 
2024 г. възлиза на 34 737 024 лв. в част 
приход и част разход. 

В Приходната част - /Приложение 1/ фи-
нансираните от държавата дейности са в 
размер на 24 513 177 лв. от които:

 - Обща субсидия за делегираните от дър-
жавни дейности –  21 487 275 лв.;

 - Преходен остатък – 3 180 334  лв.;
 - Чужди средства в размер на 154 433 

лв. средства от преходния остатък по проек-
ти, финансирани по Оперативни програми.

Относителният дял на държавните при-
ходи за финансиране на делегираните от 
държавата дейности е 70,57 % от общите 
приходи по бюджета на общината за 2024 г. 

Приходи за финансиране на местни 
дейности – 10 223 848  лв., от които:

- Данъчни приходи  673 900 лв.;
- Неданъчни приходи  1 744 800 лв.;
- Трансфери за местни дейности 2 302 

600 лв., които включват – изравнителна суб-
сидия - 2 095 600 лв. и субсидия за зимно 
поддържане и снегопочистване - 207 000 
лв.;

- Целева субсидия за капиталови разходи 
е 1 419 600 лв.;

- Средства за други целеви разходи 169 
900 лв.;

- Преходният остатък е 3 913 048  лв.
Относителният дял на приходите за фи-

нансиране на местни дейности е 29,43 % 
спрямо общите приходи по бюджета за 2024 
г.

По Разходната част – /Приложение 2/ са 
планувани 34 737 024  лв. в т. ч. 

- Разходи за делегираните от държавата 
дейности - 24 882 118  лв.. което включва:

- държавни трансфери- 24 513 177  лв.
- дофинансиране – 280 504 лв.
- Разходи за местни дейности - 9 943 344  

лв.
По функции проектът на бюджет е раз-

пределен както следва:
- във функция “Общи държавни служби”- 

3 397 052 лв. Тук се отчитат разходите за 
общинска администрация, дофинансирана 
численост на персонала, общински съвет и 
разходи за провеждане на избори.

- във функция “Отбрана и сигурност” - 
236 494 лв. Във функцията се отчитат раз-
ходите за денонощните дежурни, местната 
комисия за борба с противообществените 
прояви на малолетни и непълнолетни лица, 
доброволно формирование и разходи по 
превантивни дейности за намаляване на по-
следствията от бедствия и аварии.

- във функция “Образование”- 15 520 
621 лв. Тук се обхващат възнагражденията 
и осигурителните плащания на персонала в 
системата на образованието, издръжката за 
училища и детски градини и безплатен пре-
воз на ученици.

- във функция “Здравеопазване”- 665 
943 лв. за медицински персонал в детските 
градини  и училищата, детска млечна кухня 
гр. Шивачево и издръжката на медицинския 
персонал в яслена група към ДГ Твърдица. 

- във функция “Социално подпомагане и 
грижи” - 6 557 104 лв., се отчитат разходи-
те за социални заведения ДПЛУИ и ДПЛПР, 
Дневен център за стари хора с. Сборище, 
Социален патронаж гр. Твърдица и гр. Шива-
чево, клубовете на пенсионера и инвалида, 
възнагражденията и осигурителните вноски 
на работниците по програми за временна 
заетост, разходите по механизма за предос-
тавяне на лична помощ и „Асистентска под-
крепа“.

- във функция “Жилищно строителство, 
БКС и опазване на околната среда” сумата от  
4 948 567 лв., включва отчитане разходите 
за улично осветление, дейности по озеленя-
ване, чистота и опазване на околната среда, 
дейности по благоустрояване , изграждане 
и ремонт на уличната мрежа в населените 
места.

- във функция “Почивно дело, спорт, 
култура и религиозни дейности ” - 884 981 
лв. са предвидени разходи за  поддръжка 
на спортните бази, подпомагане дейност-
та на спортните клубове и индивидуални 
еднократни помощи на деца, постигнали 
спортни успехи, провеждане на празници 
и тържества, както и за Исторически музей 
Твърдица. 

- функция „Икономически дейности и ус-
луги”- 2 313 903 лв. са за разходи по горите 
и поддръжка на общинската пътна мрежа

- Резерв за непредвидени и неотложни 
разходи – 212 359 лв. 

Капиталови разходи
През 2024 г. са  планирани капиталови 

разходи в размер на 3 452 826 лв., в т. ч. по 
източници на финансиране както следва:

- целевата субсидия за 2024 г. е в размер 
на 1 419 600  лв.; /Приложение 3/

- преходни обекти – 2 033 226 лв. /При-
ложение 3А/

ПЪРВА ТОЧКА ОТ ДНЕВНИЯ РЕД
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Продължава от стр. 3
Мирослав Дяков: Така колеги, разбрахме, 

че са предприети мерки.  Други въпроси коле-
ги имате ли, заповядайте ?

Атанас Атанасов – общински съветник: 
Аз искам нещо да кажа.

Мирослав Дяков: Да, г-н Атанасов, запо-
вядайте.

Атанас Атанасов: Моето не е питане, 
нещо искам да кажа. Напоследък в публично-
то пространство се появиха едни коментари, 
слушам общината била в много тежко финан-
сово състояние, много зле нещата, пари няма 
и това се говори. Хора ме питаха даже вярно 
ли е, че общината е толкова зле, че ще вземате 
парите на дома. Нали искам тука, в един раз-
говор с  г-жа Ишмерова  в началото на декем-
ври някъде, когато имахме комисии, когато 
беше станало въпрос за празненството, кое-
то колегите искаха коледно, което да правим 
общинския съвет, ставаше пак въпрос за пари 
и им казах, че пари има, аз знам какво сме 
оставили и каквото да говорите ще дойде ден, 
в който ще се публикуват отчети на 31 декем-
ври няма къде да се скрият парите. Само ис-
кам да кажа, че общината не е зле финансово, 
съдейки по отчета, който е предоставен на нас 
и публикуван. Към 31 декември по сметката 
на общината със средствата за капиталовите 
разходи са над 7 милиона и 200  лв., от които 
и в двата вида дейности по официалните, на 
едното място има 3 милиона 180 на другото 3 
милиона 913. Така че просто нали не бива да 
се говори, да се спекулира с неща, които не 
са истина. Искам тук всички да го знаят, това 
е официалният отчет, който администрацията 
представя. Няма как да имаш там… изключ-
вам капиталовите пак ви казвам те са 5 мили-
она, некоректно е да се говори, че общината е 
оставена или се намира в недобро финансово 
здраве. Това исках само да кажа. Искам да го 
знаят всички, да се чуе, да се знае че е така. 
Официални отчети са, това е, няма друго. 
Благодаря Ви.

Мирослав Дяков: Да, благодаря г-н Ата-
насов.

Атанас Атанасов: Не държа и някой да ми 
отговаря защото цифрите са тук те сами по 
себе си говорят. Благодаря.

Мирослав Дяков: Г-жо Златева заповя-
дайте.

Мария Гвоздейкова – Златева: Благода-
ря Ви, г-н Атанасов. Никой от нас не е твър-
дял, че общината е във финансово не добро 
състояние. Нашите опасения ще кажа какви 
са. Нашите опасения са да нямаме санкции 
по проекти, които не са изпълнени. Ще под-
чертая пак, така нареченият Норвежки проект. 
Там сме по проект от Министерството на об-
разованието. Към момента Министерство на 
образованието ни е спряло плащанията. По-
водът за спиране на плащанията е, че ние сме 
в нарушение. Платено е на фирмата, която е 
извършвала СМР-тата  на 100 % без да са ак-
тувани дейностите. Ние няма как да предста-
вим тези актове на Министерството, за да ни 
преведат парите. Проблемът също е и с проек-
та в Шивачево, едната част на водопроводната 
мрежа. Там по същия начин водим диалог с 
МРРБ. Платено е от милион и шестстотин, 900 
хиляди на фирмата. По същия начин има не-
актувани СМР-та. Това са ни опасенията, г-н 
Атанасов.

Атанас Атанасов: Може ли г-н председа-
тел?

Мирослав Дяков: Да. Благодаря, г-жо 
Златева. Заповядайте, г-н Атанасов!

Атанас Атанасов: Сега, г-жо Златева, все-
ки един проект си има рисковете от някакви 
санкции. Във времето и сме плащали дребни 
суми, и дела сме водили с управляващите ор-
гани. Говорим към момента състоянието. Дай 
Боже всичко да си е наред и за Сборище не 
е разплатено, чака се, прието е всичко, там 
документите са представени преди 2 години 
и нещо. Но към настоящия момент не е фи-
нализирано. Всеки се е борил, ние сме се бо-
рили и Вие ще се борите и другите след Вас 
пак ще се борят да няма санкции, нормално 
е, който е на работа да върши работата. Аз пак 
Ви казвам – ако някой го е казал – не е ко-
ректно. Нито се карам, нито нищо, най-учтиво 
го казвам и добронамерено, и благо, не с ня-
какъв лош тон. Просто не е коректно. Има там 
някакви дреболии, проектът не е спрян, прос-
то трябва да се представи отчета, който има 
си там причини, които не са се случили неща-
та, за да го представим, говоря за Норвежкия 
механизъм. Там са на етапи, на траншове са и 

знам когато трябва проектът да се извърши ей 
тука има един текст в обяснителната записка, 
не знам освен този, който го е писал тук дали 
някой от колегите го е прочел, там има една 
точица, която и преди нас са я правили пише, 
че когато има взаемообразно безлихвени 
кредити се вземат, за да се върши работа да 
не се спират нещата, нали не го казвам, не са 
чак толкова зле нещата, нещата даже хич не са 
зле, където и да има нещо – поправимо е, така 
че това е. Нищо повече.

Мирослав Дяков: Да, благодаря г-н Ата-
насов. 

Мария Гвоздейкова – Златева: Г-н Дяков, 
аз изтъквам аргументи и няма да влизаме по-
вече в обяснителен режим. 

Мирослав Дяков: Колеги, заповядайте. 
Други въпроси имате ли? 

Петко Борисов: Аз искам да питам г-н 
председател, като говорим за лозовите пръч-
ки вече най-работните винаги ги очакваме, че 
февруари месец започват. Да забелязвам в 
града, че вече започнаха да изхвърлят, прос-
то въпросът ми е там ли трябва да се носи, 
или камионът ще ги обира в старото училище. 
Просто и мен ако ме питат да знам какво да 
отговоря. 

Мирослав Дяков: Да, въпросът е добър, 
благодаря Ви. Заповядайте г-жо Златева. 

Мария Гвоздейкова – Златева: Да, аз 
изтъкнах, че ще направим разяснителна кам-
пания, за да уведомим гражданите. Нашият 
камион ще извозва лозовите пръчки, за да 
можем ние да контролираме какво изхвър-
ляме. 

Мирослав Дяков: Други въпроси, колеги, 
да считам че няма. 

цанко енев  -  председател на фен клуб 
„Левски“– с. Оризари: Уважаема г-жо кмет, 
уважаеми г-н председател, уважаеми дами и 
господа общински съветници, вече ме пред-
ставиха, Цанко Енев съм от село Оризари, 
председател съм на фен клуб „Левски“. Сега, 
като чуят думата фен, много хора се плашат, 
защото гледат по телевизията - стават разни 
скандали по стадионите, но искам да Ви кажа, 
че нашият фен клуб не е от тези. Питането ми 
е във връзка с тези субсидии, където се от-
пускат за разни клубове -  ние малко късно 
се включихме в това кандидатстване, което 
е наша грешка, тъй като до сега не сме зна-
ели, че се отпускат такива помощи и късно се 
включихме. Разбрахме, че не сме одобрени 
по предложението ни за отпускане на субси-
дии, но... значи нашият клуб тази година има 
юбилей – 50 години и сме единственият  клуб 
в България –  който се поинтересува може да 
провери дали има друг клуб. От 2000-та годи-
на сме съдебно регистрирани, тъй като такова 
беше изискването за спечелване на национал-
ния фен клуб към София и провеждаме тази 
среща, която Ви казах, всяка година лятото 
– последната събота на месец юли, мястото 
е близо до селото – Ливадите. Там има изгра-
дена чешма, има един навес и там се събира-
ме, като там веднъж в годината се провежда 
празника на Левски, ние така го наричаме, а 
през останалото време се ползва от цялото 
село и за рождени дни на деца, понеже там 
има изградено и футболно игрище, като ние 
в с. Оризари нямаме футболен стадион, там 
ни е стадионът, там ни е мястото за събира-
не, подобно както в Твърдица се събирате на 
Хайдушка поляна, нещо подобно. Там и родо-
ви срещи са се правили, ето и кметът ще ме 
подкрепи на Оризари, че там са правили и зе-
мляческа среща по-точно, и за такива масови  
мероприятия. И във връзка с нашия празник, 
който тази година ни е юбилеен – 50 години, 
затова искахме да кандидатстваме за някаква 
помощ от Общината, защото знаете – за про-
веждане на едно масово мероприятие има 
разходи. До сега винаги ние сме си ги поема-
ли и всичко, каквото е изградено, е с дарения, 
с помощи на приятели, хора са се включвали, 
който има желание може да заповяда, да се 
чувства, че е поканен, ако трябва и писмено 
ще Ви поканим, на 27-ми се пада тази година. 
И затова, ако има възможност Общината ня-
какви средства да ни отпусне, ако не – ще се 
оправяме сами. 

Мирослав Дяков: Само искам да попитам 
преди да дам думата на г-жа Златева, какво 
влагате в думата някаква помощ? Правили ли 
сте някакви разчети какво ще правите, какво 
и колко ще Ви коства?

цанко енев: Още не сме, но ще искаме 
да си поканим за озвучаване, тъй като там е 
малко далеч от селото. В годините сме опъва-

ли 600 м. кабел от крайната къща да пуснем 
ток, защото без ток е малко трудно да се пус-
не музика. Правили сме го и с агрегати, това 
е 50-та година тази година, така че какви ли 
не варианти сме правили, разходи за гориво, 
всичко сме събирали и тази година няма да се 
разминем, пак ще го направим, но ако може 
някаква помощ. 

Мирослав Дяков: Аз ще кажа моето мне-
ние и тогава ще дам думата на г-жа Златева, 
но достатъчно време има, така че смятам, че 
общината ще се отзове. Относно клубовете 
–  това е откакто съществува Общински съвет, 
това си е практика, не е от тази година, от 
този мандат или от предния, така че винаги 
са се подпомагали клубове на територията на 
общината. Ваша е грешката, че не сте канди-
датствали до този момент, и ние не знаехме, 
тоест чували сме за тази ваша инициатива, но 
толкова. 

цанко енев: Пропуснах, че там идват хора 
не само от Оризари от цялата община, има от 
Твърдица, от Сборище, Шивачево, Казанлък, 
Сливен, София, канят ветерани от Левски.

Мария Гвоздейкова – Златева: За съ-
жаление разбираме твърде късно, вече сме 
планирали разходите. Г-жа Станчева може да 
каже дали имаме възможност еднократна по-
мощ да Ви отпуснем. 

Таня Станчева: Да.
Мирослав Дяков: Ще имаме възможност, 

г-н Енев, нали разбрахте.
Валентин Лазаров: Г-н Енев, най-добре 

да останете и на гледането на бюджета тази 
точка е включена и там. 

Общинските съветници гласуват да бъде 
дадена думата на Иван Петров.

Иван Петров – гражда-
нин: Благодаря. Аз не при-
съствах на комисии и това, 
за което ще говоря най-ве-
роятно сте го коментирали 
там, но искам да се обърна 
към г-н Атанасов по някол-
ко проекта, по които съм 
добре запознат и да кажа, 

че неговите думи тук са неверни и ще се мо-
тивирам. Първият за медицинския център, за 
ремонта на медицинския център. Г-н Атана-
сов, Вие сте платили цялата сума без да са 
извършени голяма част от СМР-тата, на какво 
основание ги платихте? Не беше направена 
топло и хидроизолация, не е направена об-
лицовката, цокъла, има довършване вътре на 
самата сграда, а сумата е платена. Пак питам, 
на какво основание? Това е голяма издънка 
пред МОН, тъй като е постъпило даже иска-
не за окончателно плащане, а те следят всеки 
един протокол, с който се установява какво е 
извършено от СМР. Това е първото нещо. 

Около медицинския център, може да се 
повтарям, ще ме извините, бяха предвидени 
200 хил. лева за асфалтиране на улица, ако 
се не лъжа от Минното надолу покрай Таран-
джиев и оттам покрай медицинския център, 
площада и ул. „Балкан“.

Мирослав Дяков: Това е „Нов живот“, ми-
сля, ул. „Нов Живот“.

Иван Петров: Да, извинявам се за улица-
та.

Атанас Атанасов: И „Балкан“ и „Нов Жи-
вот“. 

Иван Петров: В заданието за обществе-
на поръчка изрично е записано, че там ще 
се асфалтира и улица „Балкан“. Направена 
е някаква заменителна таблица, в която тези 
пари, около 50-60 хил. лв., са използвани, но 
улицата не е асфалтирана, какво е асфалти-
рано, г-н Атанасов? На всичкото отгоре, за 
този обект няма протокол за действително 
извършени строително-монтажни работи. На 
какво основание е платено? Това са факти. Да 
продължа с водопровода в Шивачево. Краен 
срок – май месец за изпълнение.

Атанас Атанасов: 2-ри юли.
Иван Петров: Абсолютна издънка към 

Министерство на регионалното развитие и 
благоустройство. Сега там е възможно, ако 
този проект не се завърши, ние да не получим 
9-10 милиона капиталови. Защо го допус-
нахте това нещо при положение, че надзорът 
многократно е писал писма до Вас, с които Ви 
уведомява първо за некачествено извършени 
работи, за неприети със съответните протоко-
ли дейности и така нататък и така нататък. Ще 
спра до тук. 

На миналата сесия Вие приехте едно 
обезщетение, за да обезщетите земеделски 

собственици на земеделска земя за напра-
ва на път, нали темата сме я коментирали в 
предния Общински съвет, тъй като и тогава 
съм заявявал, че вие асфалтирахте лозята на 
хората и сега ги обезщетяваме и ще правим 
пътен възел. Не асфалтирахте пътя, общин-
ския, а асфалтирахте лозята. Това чия вина 
беше – на кмета на Шивачево, на техническа 
служба? И сега ние правим пак неща, още-
тяващи бюджета на общината, но хайде това 
вече „минало бешело“. Ако за тези трите неща 
ми дадете някакъв отговор, аз нямам право 
да Ви ги искам, но ако Вие го решите?

Атанас Атанасов: Ще Ви отговоря, г-н 
Петров. Относно медицинския център – това 
за цокъла ми се докладва след като бяхме 
приключили. Казаха ми, че всичкото е готово, 
заместникът с г-н Байрактаров ходиха. Фир-
мата представи протокола и ги попитах, и ми 
казаха, че има дребни неща за довършване. 
След около 4-5 дни, колко не помня точно, 
съм водил разговори и казаха, че е направе-
но. Техниците, хората, които ходиха и наблю-
даваха обекта ми докладваха, че дребните 
неща, които е трябвало да се направят, са 
отстранени. Въз основа на това извършихме 
плащането, а в последствие някъде след 15-
20 дена, не помня точно, в един момент ми 
докладва г-н Байрактаров, че цокалът не е на-
правен. Водихме разговори с фирмата, за съ-
жаление не излязоха коректни и трябваше да 
го отстранят това нещо. Имах обещание, каза-
ха ми, че ще го направят, не го направиха. За 
други недовършени неща, освен за козирката 
и цокала, аз не знам, г-н Петров. Има неща, 
които сме ги правили два пъти и фирмата ги 
е правила за собствена сметка, заради изи-
сквания, проектантска грешка, изисквания на 
пожарникаря. Таваните два пъти са правени  и 
са го правили за тяхна сметка. Сега обещаха, 
не го направиха. Единственото формалното 
е да се оправи там, да се приеме с надзора 
документите при положение, че тези хора си 
свършат работата. 

За улица „Балкан“ нещата ги знаем и те 
са… до колкото знам, от фирмата са Ви ин-
формирали, че когато се прави възлагането 
бяха сбъркани квадратите, квадратите бяха 
сбъркани, „Балкан“ я нямаше и се разбрах-
ме след време, след като го установихме със 
закъснение, за наше съжаление. Просто про-
ектантът, който прави техническото задание, 
сбъркал квадратите и се разбрахме с фирма-
та да асфалтират улицата от кръстовището на 
болницата до разклона за полицията. Не са 
се отказали, доколкото знам, че няма да го 
направят това нещо. Чакаха за участие в про-
цедурата и с договора, поне на мен така ми 
обясниха, че ще я направят. 

За гр. Шивачево. Проектът е 1 милион и 
774 хил. без ДДС.

Иван Петров:  С ДДС.
Атанас Атанасов: Без ДДС. Както ще да е, 

подробности са. Финансирането е на два пъти 
– един аванс, разчети за следващ бюджет, за 
съжаление останалите 50 %, доколкото знам, 
са някъде октомври  получени, към края на 
октомври, началото на ноември, когато нас 
ни нямаше вече. Тук знам кога е крайният 
срок на договора, но нямаше финансиране. 
Там аванс 20 %  актуваме свършената работа. 
Там има неща, водили сме разговори и с над-
зори, и с проектанти. Там има и много лични 
отношения, защото изискванията за тръби не 
били такива, онакива. Нещата са сертифици-
рани. Тръбите, които се полагат са със серти-
фикат. Това, че на някой синът му работи в 
някаква фабрика и иска да се купят тръбите 
от там, не мисля, че е проблем за това да го 
поставяме на някаква основа. Проектът няма 
геология, там са обратни насипи, всичките 
хора са възмутени, но това, което се изкопае, 
знаете какво е обратен насип, и камъните се 
връщат вътре. За всеки един изкоп има сним-
ков материал, г-н Байрактаров сме го праща-
ли с г-н Драганов, ако не Ви ги е представил 
– известна част от това, което е заснемана 
работата, я има в бившия заместник. Много 
срещи сме правили и с надзора, и с проектан-
ти, и сме се разбрали, когато се приема ра-
ботата, понеже нямат възможност в един ден 
всички да идват, да има по един представител 
и, ако питате г-жа Наташа Коева, предишния 
кмет на гр. Шивачево, ще го потвърди, да има 
поне един наш представител. Сега, че някой 
се прави на не знам какво, да не казвам, че 
не иска да подпише не значи, че не е свърше-
на работата и не са… мога да го докажа със 
снимков материал, пак Ви го казвам, така че 
там нещата и от едната страна и от другата,
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като няма финансиране кой да работи без 
пари. Останалата част от средствата, които са 
предвидени за изпълнението на проекта дой-
доха много по-късно от крайния срок на до-
говора, който ние сме сключили. Нали това е, 
проверимо е договорът кога има краен срок 
до май месец, кога е втората част от това, 
ДДС-то го приспадаме по схема, която е за 
другите неща. Така че не мисля, че щом като 
водомайсторите от Шивачево са присъствали 
на всичките дейности, аз нямам чак такава 
информация, че видите ли нещо не е кой знае 
какво, да г-н Байрактаров знае, заведе ме там 
да видя на две места, трябваше и на други да 
ме заведе, където има направено. Той, ако не 
знае къде не е направено като хората, няма да 
ме заведе там. Така че не мисля, че…

Мирослав Дяков: Благодаря г-н Атанасов, 
нали свършихте. Не Ви прекъснах и изслуша-
хме съвсем задълбочено всичко, защото тези 
неща са много важни, нали всички го осъзна-
ваме, става въпрос за много пари. Надявам 
се във времето да се изгладят нещата и дано 
да са в наша полза.

Атанас Атанасов: Не мисля, че за Шива-
чево ще има проблем.

Иван Петров: Значи, г-н Атанасов, Вие не 
ми отговорихте на няколко неща. Първо на 
какво основание платихте тези 200 хил. лева 
за асфалтиране на площадката и улиците „Нов 
живот“ и „Балкан“? Сумата е платена на 100 
%. Декември месец дойде искане от изпълни-
теля да му се върне аванс за изпълнение на 
договора. Това означава, че за него обектът 
е приключен. Кажете ми тези 60 хил. лева за 
асфалтиране, които са останали, плюс това 
казах, че в заданието за обществена поръчка е 
записано улиците „Нов живот“, площада пред 
медицинския център и улица „Балкан“, къде 
са тези 60 хил. лева първо, и второ – няма 
протокол за приемане на СМР.

Атанас Атанасов: Не може да няма. Не 
може да няма. С искането на фактурата не 
може да няма.

Иван Петров: Г-жа Златева ще Ви отгово-
ри.

Мария Гвоздейкова – Златева: Няма.
Атанас Атанасов: Не може да няма про-

токол. Няма документ фактура без протокол 
за приета работа. Специално за това нещо без 
протокол няма плащане. Може надзор да не 
е подписал някъде, но няма плащане, твърдя 
го.

Иван Петров: По отношение на Шивачево 
на водопровода първо Вие превеждате 30% 
аванс…

Атанас Атанасов: По договор е така.
Иван Петров: Половин милион. Към мо-

мента във фирмата има над 160 хил. лева от 
този аванс. Това е едното…

Атанас Атанасов: Колко тръби имат да по-
лагат, г-н Петров?

Иван Петров: Сега, аз какво имат, какво 
нямат – не знам.

Атанас Атанасов: Тя работата е свършена.
Иван Петров: Нека да довърша.
Атанас Атанасов: Вие тук сега като дру-

гарски съд, нали
Иван Петров: Не е другарски съд това са 

факти, г-н Атанасов. Така, по отношение на 
финансирането МРРБ /Министерство на ре-
гионалното развитие и благоустройството/ не 
Ви е барало парите, МРРБ Ви ги е превеждало 
редовно парите. 

Атанас Атанасов: Не е вярно.
Иван Петров: Добре, аз ще дам една 

справка. Общинският съвет нека я разгледат, 
нека да видят за какво става въпрос. Не е про-
блемът в парите.

Атанас Атанасов: В парите е проблемът. 
От там тръгнаха нещата. Сега не сте счетово-
дител, може да сте строител, но не сте счето-
водител, така че…

Иван Петров: Ок, аз ще Ви дам справка 
кога са идвали парите на МРРБ, не е платено 
по времето на г-жа Златева. Последното пла-
щане е във Вашата отпуска от г-н кмета, който 
бяхте назначили, и  така нататък и така ната-
тък. Значи, нека да не прехвърляме топката, 
нека да станем и да си кажем.

Атанас Атанасов: Аз не съм упреквал ни-
кой, упреци към кого да имам.

Мирослав Дяков: Г-н Петров, благодаря. 
Вижте, аз предлагам да приключим разго-
вора, защото нали всички знаем, ние не сме 

разследващ орган. Има компетентни институ-
ции и с тази цялата фактология, с която ни 
запознавате, тя за нас тук присъстващите, е 
нещо, което го чуваме тепърва, а нека както 
се казва компетентните органи да си кажат 
последно думата. Пак казвам – дано община 
Твърдица да се отървем  и, ако плащаме –  да 
е  малко. Благодаря Ви.

Иван Петров: Забравил си, да го кажа 
защо, защото общинският съвет управлява 
и стопанисва общинската собственост. Вие 
трябва да знаете какво се случва на практика.

Валентин Лазаров: Не е така, г-н Петров. 
Общинската собственост я управлява кметът 
на общината, не общинският съвет. Ние сме 
собствениците.

Мирослав Дяков: Предлагам да приклю-
чим тази тема. От гостите някой друг желае 
ли да се изкаже? Уважаемите  кметове на 
населените места от общината, много държа 
да ги чуем какви им са първите впечатления 
от новия мандат. Минаха вече три месеца,  в 
четвъртия навлизаме, как са при вас нещата? 

Василка Ганчева – 
кмет на с. Боров дол: Ра-
ботим. 

Мирослав Дяков: Не се 
и съмнявам. С населението 
също работите, провеждате 
срещи.

Василка Ганчева: В Бо-
ров дол е голяма мръсотия. 
Мръсотия до шия. 

Мирослав Дяков: Какво значи това, какво 
влагате в мръсотия?

Василка Ганчева: Това значи, че има не-
окосени площи в междублоковото простран-
ство отзад, всички канали отводнителни, кои-
то трябваше да се изчистят и да се подготвят 
за месец септември и за зимния период, не 
са пипнати нито веднъж, за 8 години не са 
пипнати нито веднъж. Много ми е трудно, 
на мен специално, въпреки че съм била два 
мандата кмет, никога не съм срещала такива 
големи трудности. Плюс това селото се разде-
ли на две части, на две части нека да Ви кажа 
да знаете –  половината са отгоре ми като оси, 
искат да ме изядат, другата половина държат. 
Снимат, правят снимки. Аз откакто съм запо-
чнала съм боядисала три моста, които съм ги 
направила супер в цвят на българското знаме. 
Като ги погледнеш ще речеш, че селото се от-
вори. Никой не ги цъкна да ги видим в групата 
на Боров дол, а цъкат в реката какви мръсотии 
има и кой да ги почисти.

Мирослав Дяков: Които се изхвърлят от 
живущите от населението, не се изхвърлят от 
някой друг.

Василка Ганчева: От населението. Към 
настоящия момент имаме писмо и от РИО-
СВ. Ние не можем да почистим коритото на 
реката към настоящия момент, което е пълно 
с пластмасови бутилки, пълно с всякакви бок-
луци. Това нещо през моите мандати го ня-
маше, беше изчистено и оправено. Трудно се 
работи нямаме и механизация. Благодарение 
на общината чакаме да ни помогнат с багер-
чето да си почистим нещата, защото е голяма 
мръсотия. За празника няма да успея да се 
подготвя с двама работника. Работниците са 
много малко и двамата са в неравностойно 
състояние, болни са.

Мирослав Дяков: Г-жо Ганчева, въпро-
сът ми е тази половина от Боров дол, която 
казвате Вие, допускаме че е на Ваша страна, 
можете ли да ги обедините тези хора, всички 
да се хванете ръка за ръка и да си помогнете. 

Василка Ганчева: Опитвам се, работя по 
въпроса. Както знаете, г-жа Златева пусна 
уведомление, пусна и заповед за изчистване 
на община Твърдица. Аз съм препечатала на 
всички. Днес започва разлепването, защото 
работниците ми и двамата бяха в болнични. 
На всеки вход съм решила, на всеки блок да 
разлепя от това уведомление и на всяка къща 
да раздам, но от сега започнаха атаките пак 
да казват, че това е село, не трябвало да е чис-
то, дървата можели да стоят отвън, какво им 
пречели, на кого пречат и т.н.

Мирослав Дяков: Като започнам да се 
глобяваме нещата ще се променят повярвай-
те ми. Моят апел към Вас  отново е такъв, оп-
итайте се да убедите хората да си помагаме 
ние, да не чакаме все някой друг да ни свър-
ши работата.

Василка Ганчева: Работя по въпроса.
Мирослав Дяков: Така другите кметове? 

Кметът на Оризари?

Петко Петков – кмет на 
с. Оризари: Не, нямам как-
во да кажа.

Мирослав Дяков: Бяла 
паланка как сте?

Петко Петков: Всеки се 
оправя. Те проблемите са 
навсякъде, какво да се оп-
лакваме. 

Мирослав Дяков: Добре де, нали сме тук, 
за да си помагаме. Когато споделяме пробле-
мите тогава можем да ги решим, иначе няма 
как да стане, нали. Ето аз сега разбирам,че 
Боров дол е разделен на две…

Петко Петков: Ама то всичките сме разде-
лени, да не е само Боров дол. 

Мирослав Дяков: Емегюл, нещо да кажете 
за Бяла паланка?

емегюл Адемова – 
кмет на с. Бяла паланка: 
Навсякъде е едно и също, 
нямаме работници и все 
болни.

Атанас Атанасов: Про-
блемът е, че няма програ-
ми. Тези, които са или пред 
пенсия, или са за хора с ув-
реждания, те не могат да работят тежка рабо-
та, какво да ги карат тези хора. Дано напролет 
да има нещо. 

емегюл Адемова: И никой не иска да по-
мага, всеки иска пари. Ей това е проблемът. 

Мария Гвоздейкова – Златева: Може ли 
да вметна? За Бяла паланка на какво се на-
тъкнах, влизайки в мандата си – мост, който е 
заключен, мост построен от Общината, и мос-
тът беше заключен.

Мирослав Дяков: Какво значи заключен?
Мария Гвоздейкова – Златева: Заклю-

чен. Може Емегюл да каже.
емегюл Адемова: Собственикът на имота 

беше си направила врати, порти от външната 
страна на моста, в смисъл общинско място и 
като започна мандата ги изхвърлихме. 

Мирослав Дяков: Интересни работи. Как 
да ги разберем тези работи ние сега?

Мария Гвоздейкова – Златева: Като за-
почна мандата и мостът се отключи.

емегюл Адемова: Мостът е направен от 
Общината, а пък… Не можете да ги разбере-
те, аз не ги разбирам.

Мирослав Дяков: Г-н Кула иска да вземе 
отношение като представител на това населе-
но място.

Хюсеин Алиосмен 
Кула – общински съвет-
ник: Благодаря Ви мно-
го. Не исках да вземам 
отношение, но просто ме 
предизвикахте за този 
прословут мост. Ние го 
нарекохме Мост над Бос-
фора. Това е една рекичка, 

която минава покрай детската градина и 3-4 
къщи от другата страна. Истинските жители 
на Бяла паланка, които са си дали живота за 
тази държава и село Бяла паланка, са живели 
и са си направили труда да си направят мос-
тче, за да могат да минават – с личен труд, с 

лични средства. А ние имахме една гостенка, 
която идва на година може би за един месец, 
чужда гражданка, която не е работила нито 
един ден за нашата родина, не е платила нито 
един лев данък за тази държава. Ние имахме 
доблестта и добродушността да й построим 
железобетонен мост, може би струва, аз не 
знам колко точно средства, на личен имот 
мост над реката за личен имот на тази граж-
данка. И там са влагани доста средства и не е 
до там. След моста този парцел имаше бряг 
голям. Трактор работи цели 2 седмици да й 
прави път. При това положение не искам да 
влизам повече в подробности, споменавам 
само улица „Раковска“, която чака вече близо 
20 години за 10 метра път да им се направи 
на тези данъкоплатци, да не газят кал, и аз 
последно научавам, че тези средства са май 
дадени от бюджета на кметство Бяла паланка. 
Ако е това, това е срам и позор, и подсъдно. 
Това искам да кажа. Нека без смях да говори 
Байрам Рашидов! Нищо няма за смях! Мос-
тът е построен на личен имот, на това отгоре 
тази чужда гражданка с нахалството си прави 
железен мост от другата страна, където вече 
е чиста общинска собственост, нищо че този 
мост е построен лично за нея тя завладява и 
част от другата страна.

Атанас Атанасов: Почваме да навлизаме 
в лични работи… Искам нещо да кажа. Сега,       
г-н Кула, този мост е направен, за да осигу-
рим… тя е и българска гражданка, тя има 
двойно гражданство, не е чужда гражданка 
нали, има и българско гражданство. По ред 
причини, роднински истории, кавги, разпра-
вии – жената няма достъп до имота си и този 
въпрос и с Вас съм го коментирал и сме ид-
вали, и сме гледали – има улица, която е от 
източна страна, от трафопоста нагоре, оня 
баир, и предпочетох да направим моста да 
осигурим на жената достъп до имота й, защо-
то е скарана с леля си, защото е купила къща 
от леля си – нали тук навлизаме в детайли, 
подробности, но за да осигурим достъп да 
има тя до имота си, ако го правихме трябва-
ше да правим цял път от другата страна, щеше 
да струва 10 пъти повече отколкото това мос-
тче. Мисля, че го знаете –  за улица „Раков-
ски“, вашата улица, нали знаете, предвидено 
е подмяната на водопровода по ред причини  
и едната причина е, че вината е ваша, на част 
от живеещите там, защото усвоихте тротоар-
чето, нали знаете. Почнаха да копаят мина-
лата година за подмяната на водопровода и 
вдигнахте гюрултията, защото вие усвоихте 
което е общинска собственост, не е ваша, не 
е собственост на живущите на улицата, нали. 

Мария Гвоздейкова – Златева: Само се-
кунда. А защо мостът беше заключен? 

Атанас Атанасов: Това не го знам, г-жо 
Златева.

Мария Гвоздейкова – Златева: Емегюл, 
ти знаеш ли защо беше заключен мостът?

емегюл Адемова: Защото жената го е за-
ключила да не влизат животни. 

Атанас Атанасов: Сега не знам тези под-
робности, но историята, за да се случи да се 
направи това нещо е тази и това е истината.

Из Протокол от 7-мо редовно 
заседание на ОбС – Твърдица, 

проведено на 15.02.2024 г.

центЪрЪт За спеШна помощ в твЪрДица 
се премести в обновено помещение 

На 28 декември 2023 г. Центърът за спеш-
на медицинска помощ в Твърдица се премес-
ти в отремонтирано помещение по проект 
BG16RFOP001-4.001-0001 “Подкрепа за 
развитие на системата за спешна медицин-
ска помощ“ на Министерството на здравео-
пазването. Основната цел на проекта е оси-
гуряване на подходяща и ефективна здравна 
инфраструктура, допринасяща за подобрява-
нето на качеството на медицинската помощ и 
за осигуряване на равнопоставен достъп до 
медицинска помощ при спешни състояния 
в съответствие с най-добрите европейски 
практики и изисквания. В Проекта са вклю-
чени 237 обекта от системата на спешна ме-
дицинска помощ. 

Пожелаваме на служителите на Центъра 
за спешна медицинска помощ в Твърдица 
здраве и благополучие!        

Павлина Илиева

ПРИДОбИВКИ
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Започна ДанЪчната кампаниЯ За 2024 г. в община твЪрДица 
От 09.01.2024 г. започна данъчната кампания за 2024 г. в Община Твърдица. Данъците 

могат да бъдат платени на две равни вноски - до 30.06.2024 г. и 31.10.2024 г. Който ги 
заплати изцяло в срок до 30.04.2024 г. ползва 5% отстъпка. На неплатилите в срок се на-
числява лихва за просрочие. Задълженията могат да бъдат платени в касите на общината 
и кметствата, по банков път или чрез пощите, фирмите  Изипей и Айкарт. 

За сведение на всички данъчно задължени лица, размерите на данъците и таксите 
през 2024 г.  не са променени спрямо предходната година.

ОА

блаГотворителна кампаниЯ сЪбра 
22 000 лв. За Закупуване на 

меДицинска апаратура

ДОбРИ ДЕлА

По време на коледните празници по 
инициатива на кмета на общината Мария 
Гвоздейкова – Златева беше организира-
на благотворителна кампания за събира-
не на средства, с които да бъде закупена 
медицинска апаратура за нов лекарски 
кабинет в Медицински център гр. Твър-
дица.

Всички се обединихме около идеята, 
включиха се много хора, които дариха 
средства.  Общата събрана сума е в раз-
мер на 22 000 лева.

Община Твърдица изразява огромна 
благодарност на дарителите и участни-
ците, които се включиха в подготовката 
и реализирането на благотворителната 
инициатива. Тази активност показва, че 
когато сме сплотени можем да направим 
живота по-добър и изпълнен с повече 
вяра и надежда. 

Пожелаваме Ви искрицата доброта 
винаги да грее в сърцата Ви!

ОА

Шивачево почете Героите на освобоЖДението 
Със заупокойна молитва и благодарствен 

молебен, отслужени от отец Цветан, гр. Шива-
чево отбеляза 146 години от преминаването 
на руските войски и освобождението на града. 
Кметът на града Деян Иванов в своето слово 
изрази признателността на днешното поколе-
ние към всички герои, жертвали живота си за 
дългоочакваната свобода. Деца от клуб „Мла-
ди възрожденици“ при СУ „Г. Каравелов“ и ДГ 

„Слънчев ден“ изпълниха стихове, посветени 
на този ден. 

Цветя на паметната плоча в центъра на гра-
да поднесоха  кметът на града Деян Иванов, за-
местник кметът на община Твърдица г-жа Ваня 
Ишмерова, ученици и служители от училището 
и детската градина, много граждани.

Десислава Атанасова

повиШава се опасността 
от поЖари

Със затопляне на времето в началото на 
пролетта се създава повишена пожарна опас-
ност, свързана с почистването на терени, жи-
лищни дворове, затревени площи и промиш-
лени обекти. Наличието на големи количества 
суха тревна растителност, остатъци от нерегла-
ментирани сметища и други територии, върху 
които се намират горими отпадъци, създават 
опасност от 

УСЛОжНяВАНе НА ОБСТАНОВКАТА 

при възникване на пожар. Практиката по-
казва, че при палене на суха растителност без 
спазване на необходимите мерки за пожарна 
безопасност, огънят може да засегне сгради, 
земеделски или горски насаждения, а също и 
да застраши човешки живот. Независимо от 
високата влажност на почвата, наличието на 
горим повърхностен земен слой от суха трева 
е предпоставка за бързото разпространение 
на огъня. Тази опасност значително се увели-
чава при наличие на вятър. Възникналите по-
жари нанасят материални и екологични щети 
и в повечето случаи са свързани с немалък 
разход на ресурс. За периода от 01.01.2024 г. 
до 15.03.2024 г. екипи на РСПБЗН-Твърдица  
са реагирали на 
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6 от които са за пожари в сухи треви и от-
падъци.  За да се избегнат подобни случаи е 
необходимо при извършване на пролетното 
почистване да се знаят и спазват следните ос-
новни правила:

- изгарянето на отпадъци се извършва под 
контрол в специално направени огнища или в 
негорими съдове, отстоящи на безопасни раз-
стояния от сгради и горими материали, като 
предварително трябва да се подготвят под-
ръчни уреди за  гасене – съдове с вода, пясък, 
негорими  тупалки;

- абсолютно е забранено обособяването 
на нерегламентирани сметища и запалване на 
горими отпадъци в тях;

- да не се пали огън в близост до стрехи и 
под клони на дървета;

- във ветровито време, да не се пали огън 
на открито, тъй като запалените частици може 
да бъдат разнесени на  големи разстояния, 
пламъкът да се разпространи бързо и огънят 
да обхване значителни площи;

- при запален огън и поява на вятър, го-
ренето трябва да бъде прекратено  незабавно;

- в никакъв случай, 

Не ОСТАВяйТе ЗАПАЛеН ОГъН 
БеЗ ПОСТОяННО НАБЛюДеНИе, 

до пълното му изгасяване;
- особено внимателни трябва да бъдат 

собствениците и ползвателите на имоти, които 
са в близост до горски територии и извършват 
изгаряне на събраните горими отпадъци. Това 
трябва да става на разстояние не по-малко от 
100 метра от горските масиви;

- при пребиваване в горите или полето, 
както и при пътуване с превозни средства не 
изхвърляйте неизгасени клечки кибрит или 
угарки от цигари;

- стриктно спазване на забраната за из-
гаряне на  изсъхналата тревна растителност в 
земеделските земи. Съгласно чл. 6, ал. 1, т. 2 
от Закона за опазване на земеделските земи 
това категорично е ЗАБРАНЕНО.

ПРИ ЗАБеЛяЗВАНе НА ПРИЗНАцИ 
НА ПОжАР 

– дим, мирис на изгоряло и пламъци, е за-
дължително бързо да се оцени обстановката и 
своевременно да се подаде точно съобщение 
за забелязания от вас пожар на единния но-
мер за спешни повиквания  112. При възмож-
ност може да се започне гасене с подръчни 
средства, без да се поема излишен риск.

Необходими са отговорност и съзнание 
във всеки един от нас за спазване  на проти-
вопожарните изисквания при пролетното по-
чистване - гаранция за недопускане на неже-
лани запалвания през този период. 

РСПБЗН-Твърдица

с театрално-муЗикално преДставление ученици от 
су „н. рилски“ почетоха Живота и Делото на левски 

Ученици от СУ „Н. Рилски“ представиха 
театрално-музикален спектакъл, посве-
тен на 151-та годишнина от обесването на 
Васил Левски. Под мотото „Жив си, Апос-
толе!“ ученици от 3 и 4 клас с класни ръ-
ководители Анелия Стоянова, Петя Колева 
и Тонка Георгиева представиха стихотворе-
ния, песни и знания за живота и делото на 
Апостола на свободата.

Гости на съби-
тието бяха г-жа 
Мария Гвоздейкова-
Златева – кмет на 
Община Твърдица, 
г-жа Ваня Ишмеро-
ва – зам.-кмет на 
Община Твърдица,  
г-жа Данка Генчева 
– експерт по обра-
зованието в Община 
Твърдица. Тук бяха 
директори на учи-
лища от общината, 
представители на 

читалището, ученици, учители и родители.  
Благодарим на колегите Надежда Ко-

лева, Таня Панайотова, Юлия Табакова и 
Александър Яначков за подкрепата и съ-
действието при подготовката и реализира-
нето на нашето представление.

Анелия Стоянова
Снимки: Станчо Дичев

ПАмЕТ

на 19 февруари почетохме паметта 
и Делото на васил левски

С различни инициативи училищата в об-
щината почете делото на Апостола на свобо-
дата Васил Левски.  С тематични срещи, ре-
цитали, презентации и четения беше отдадена 
почит към идеите и подвига на една от най-
великете личности в историята на България. 
Много родители се включиха във възпомена-

телните тържества по случай 151-та годишни-
на от обесването на Левски.

Учениците се присъединиха и към нацио-
налната инициатива в памет на Апостола и на 
19 февруари рецитираха групово стихотворе-
нието на Ботев „Обесването на Васил Левски“

Соб. Инф.

Издирва се!
Теньо Сашев Антонов на 49 години. 

Потребител на социална услуга в ДПЛУИ и ДПЛПР. 
Роден на 06.09.1974 г. Облечен е с бежова риза и кафяв панта-

лон. С увреден слух и говор. В неизвестност от 02.02.2024 г.

Молим всички, които имат информация за издирваното лице 
да подадат сигнал на телефон 112 

или в най-близкото полицейско управление.
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Честването беше открито от Степан 
Куртев, председател на Българската об-
щина в Кишинев. Той обърна внимание на 
факта, че благодарение на инициативата 
на Научното дружество на българистите в 
Република Молдова, тази година Денят на 
рождението на Ботев се отбеляза до рес-
таврирания паметник. 

От своя страна Извънредният и пълно-
мощен посланик на Република България в 
Кишинев г-жа Мая Добрева в своята реч 
се спря на въпроса за великото значение 
на родолюбивото делото на Ботев за Бъл-
гария и българите. 

Председателят на Българската община 
в Молдова г-н Георги Барбаров съобщи, 
че оглавяваната от него организация ще 
поддържа българолюбивите инициативи.

Валери Заболотний, председател на 
Асоциацията за сътрудничество „Молдо-
ва-България”, призова сънародниците да 
продължават да пазят историческото и 

културното наследство на Ботев в Кишинев.
Светозар Теохаров, преподавател в Бъл-

гарския лицей „Васил Левски” в Кишинев, оч-
ерта основните революционни идеи на Ботев.

Делото на Христо Ботев, свързано с Бе-
сарабия и с бесарабските българи винаги е 
вълнувало българсктата общност в Молдова, а 
традиционните чествания на великия поет-ре-
волюционер са част от културно-историчаския 
календар на общността и повод за съхранява-
не на пеметта за Ботевото дело.

Участниците в честването  поднесоха цветя 
и склониха глава пред паметника на гения на 
българската поезия и дееца на българското на-
ционално-освободителното движение.

Иван ДУМИНИКА, 
доктор на историческите науки,

Председател на Научното дружество 
на българистите в Република Молдова

бЪлГарите в киШинев отбелЯЗаха 176 ГоДини от роЖДението на христо ботев 

ИсТОРИЯ

твЪрДица чества 146 ГоДини от своето освобоЖДение 
На 12 януари тържествено беше отбеля-

зана 146-та годишнина от преминаването на 
руските войски през Твърдишкия проход и ос-
вобождението на града от турско робство. 

Слово по повод годишнината от паметния 
ден произнесе кметът на oбщина Твърдица Ма-

рия Гвоздейкова – Златева. “Днес отбелязваме 
Освобождението на Твърдица от турско роб-
ство. 14-ти януари 1878 година е паметна дата 
от тогава до днес. Вече 146 години на този ден 
се прекланяме пред силата, смелостта и жерт-
вата на героите, участвали в освобождението 
на града ни. Да пазим жив спомена за тях и да 

го предадем на поколенията след нас! Поклон 
пред подвига на героите!” – каза в словото си 
г-жа Гвоздейкова – Златева.

Децата от клуб “Млади Възрожденци” при 
СУ “Неофит Рилски” с ръководител Тонка Ге-
оргиева изпълниха стихове по случай Осво-

бождението.  Бяха поднесени венци и цветя на 
паметната плоча в центъра на града от името 
на кмета, на Общинския съвет, на СУ “Неофит 
Рилски” и от много граждани.

Павлина Илиева
Снимки: Станчо Дичев

Златина Генчева от ски клуб 
„чумерна“ получи висока наГраДа

Златина Генчева – състезател-
ката на Ски клуб „Чумерна“ –  Твър-
дица, беше наградена от министъра 
на отбраната в категория „Спортист 
на годината – 2023 година“с поче-
тен плакет. Състезателката започна 
с добро начало новата 2024 г., като 
спечели две шампионски титли от 
Държавен военен шампионат по 
ски ориентиране и ски бягане на 
10 км.

Слави Иванов
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Продължава от предишен брой

Р е ш е Н И е № 24/29.01.2024 г.
На основание чл. 21, ал. 3 от ЗМСМА и чл. 76, ал. 3 от АПК, 

Общински съвет Твърдица
РешИ:
Приема Правилник за организацията и дейността на Общински 

съвет – Твърдица, неговите комисии и взаимодействието му с об-
щинската администрация.

Р е ш е Н И е № 25/29.01.2024 г.
На основание чл. 170, ал. 2 от ЗИНЗС, във връзка с чл. 21, ал. 

1, т. 23 от ЗМСМА

РешИ:
1.Създава към Общински съвет Твърдица Наблюдателна коми-

сия по смисъла на чл. 170 от ЗИНЗС.
2. Определя седемчленен състав на Наблюдателната комисия, 

включващ Председател, Секретар и петима членове.
3. Определя поименен състав на Наблюдателната комисия при 

Общински съвет – Твърдица, както следва:
Председател: Светла Георгиева Георгиева – общински съветник
Секретар: Анна Василева Князова – юрисконсулт в  Общинска 

администрация
Членове: Геро Йорданов Колев – общински съветник  
Донка Ганева Христанова – Бюро по труда
Йордан Стефанов Бистрев – гл. соц. работник в Дирекция ”Со-

циално Подпомагане”
Атанас Томов Томов – пол. инсп. в РУ на МВР
Наталия Иванова Апостолова – инсп. ”пробация” в Затвора гр. 

Сливен
4. Наблюдателната комисия може да създава и приема правила 

за работата си.
5. На основание чл. 171, ал. 4 от ЗИНЗС издръжката на на-

блюдателната комисия се осигурява от Общински съвет – Твърдица.

Р е ш е Н И е № 26/29.01.2024 г.
На основание чл. 21 ,ал. 2 от Закона  за местното самоупра-

вление и местната администрация, чл. 8,ал. 7 и чл. 9  от  Закона за 
местните данъци и такси ,Общински съвет – Твърдица

РешИ:
Приема Наредба за изменение и допълнение на Наредбата за 

определянето и администрирането на местните такси и цени на ус-
луги на територията на община Твърдица, както следва:

1.Създава се нов чл.44 б: „чл.44 б За предоставяне на адми-
нистративни услуги по електронен път таксите се заплащат с 10% 
намаление, което не може да бъде повече от двадесет  лева”.

Р е ш е Н И е № 27/29.01.2024 г.
На основание чл. 21, ал. 2 от Закона за местното самоуправле-

ние и местната администрация, чл. 1, ал. 2 от Закона за местните 
данъци и такси, Общински съвет – Твърдица 

РешИ:
Приема Наредба за изменение и допълнение  на Наредбата за 

определяне размера на местните данъци на територията на община 
Твърдица, както следва :

§1. В чл. 37,т.2 думите „регистрите на българските пристани-
ща” се заменят с „регистровите книги на малките и на големите 
кораби от регистъра на корабите, плаващи под българско знаме”.

§2. В чл.39 се правят следните изменения:
1. Алинея 1 се изменя така:
„(1)Размерът на данъка се определя от служител на общинската 

администрация и се съобщава на данъчно задълженото лице, както 
следва:

 1. за превозните средства, регистрирани за движение 
по пътната мрежа в Република България-въз основа на данните от 
регистъра на пътните превозни средства, поддържан от Министер-
ството на вътрешните работи;

 2. за корабите-въз основа на данните  от регистъра на ко-
рабите, плаващи под българско знаме, поддържан от Изпълнителна 
агенция „Морска администрация”.”

2. В ал.2 навсякъде думите „пътно превозно” се заменят с 
„превозното”.

§3. В чл.40,ал.14 думите „регистъра по чл.39,ал.1” се заменят 
с „регистъра по чл.39,ал.1,т.1” .     

§4. В чл.41 се правят следните изменения и допълнения:
1. Точки 1 и 2 се изменят така:
„1. малките кораби по чл.34,ал.2 от Кодекса за търговското ко-

рабоплаване, без яхтите, джетовете, и другите плавателни средства 
за спорт, туризъм и развлечение- в размер 1 лев за всеки започнат 
бруто тон;

2. големите кораби по чл.34,ал.3 от Кодекса за търговското ко-
рабоплаване, без яхтите и другите плавателни средства за спорт, 
туризъм и развлечение, влекачите и тласкачите- в размер 1 лев за 
всеки започнат бруто тон до 40 бруто тона включително, и в размер 
0,10 лева за всеки започнат бруто тон над 40 бруто тона;”.

2. В т.4 след думата „яхти” се добавя „и другите плавателни 
средства за спорт, туризъм и развлечение”.

3. Точка 5 се отменя.
4. В точка 7 думите „максимална товароподемност” се заменят 

с „пълна товароподемност (дедуейт)”.

§5. В чл.44,ал.5 думите „регистъра по чл.39,ал.1” се заменят с 
„регистъра по чл.39,ал.1,т.1”.

§6. В чл.47 се правят следните изменения и допълнения:
1. В ал.1:
а) в текста преди т.1 след думите „(патентни дейности)” се по-

ставя запетая и се добавя „а за дейността по т.2 от приложение 4-и 
юридическо лице”;

б) в т.1 думите “50 000лв.” се заменят със „100 000 лв.”.
2. В ал.2 накрая се добавя „съответно на Закона за корпоратив-

ното подоходно облагане”.
3. В ал.3 думите „чл.204,т.2” се заменят с „чл.204,ал.1,т.2 и 4”.
§7. В чл.48 се правят следните изменения и допълнения:
1. В ал.1 думите „50 000 лв.” се заменят със „100 000 лв.”.
2. В ал.2 думите „50 000 лв.” се заменят със „100 000 лв.”  и 

накрая се добавя „съответно на Закона за корпоративното подо-
ходно облагане”.

3. В ал.4 накрая се добавя „съответно на Закона за корпоратив-
ното подоходно облагане”.

4. В ал.6 след думите „Закона за данъците върху доходите на 
физическите лица” се добавя „съответно на Закона за корпоратив-
ното подоходно облагане”.

§8. В чл.50 се правят следните изменения и допълнения:
1. В ал.7 думите „предприятието на едноличен търговец” се за-

менят с „предприятие по чл.15 от Трговския закон”.
2. В ал.8 накрая се поставя запетая и се добавя „съответно на 

Закона за корпоративното подоходно облагане”.
§9. В чл.52,ал.3 в изречение второ думите „предприятието на 

едноличен търговец” се заменят с „предприятие по чл.15 от Тър-
говския закон”.

Преходни и заключителни разпоредби
§10. Наредбата влиза в сила от 1 януари 2024г. с изключение 

на:
1. параграфи 2,3,§4,т.4 и §5,които влизат в сила от 1 януари 

2025г.;
2. параграф 6,т.1,буква „а”,т.2 и 3,§7,т.2 относно  думите „съ-

ответно на Закона за корпоративното подоходно облагане”,т.3 и 
т.4,§8 и 9,които влизат в сила от 1 януари на годината, следваща го-
дината, в която Европейската комисия се е произнесла, че мярката 
не е държавна помощ или е съвместима държавна помощ.   

 
Р е ш е Н И е № 28/29.01.2024 г.

На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от Закона за местното само-
управление и местна администрация и чл. 66, ал. 1 от Закона за 
местните данъци и такси, Общински съвет – Твърдица

РешИ:
Одобрява План-сметка за разходите за дейностите по събира-

нето, извозването и обезвреждането на битови отпадъци и поддър-
жане на чистотата на териториите за обществено ползване на тери-
торията на община Твърдица за 2024 година съгласно Приложение 
№1.

Р е ш е Н И е № 29/29.01.2024 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от Закона за местното само-

управление и местна администрация и §21 от преходните и за-
ключителни разпоредби на Закона за управление на отпадъците, 
Общински съвет – Твърдица

РешИ:
Дава съгласие месечните обезпечения и отчисления за 2023г. и 

2024г. по чл.60,ал.2,т.1 и т.2 и чл.64,ал.1 от Закона за управление 
на отпадъците да бъдат разходвани ,както следва:

1. отнасящите се за 2023г.,които по реални данни възлизат на 
250 380лв.(за 2596,23 тона депониран през 2023г. битов отпадък) 
изцяло за закриване на старото общинско депо за битови отпадъци 
намиращо се на територията на гр. Твърдица, съгласно друго реше-
ние на ОбС-Твърдица с №611/27.01.2023г.

2. отнасящите се за 2024г.:
а) 90 173лв. за закриване на старото общинско депо за битови 

отпадъци намиращо се на територията на гр. Твърдица, които пред-
ставляват разлика от сумата в размер на 340 553лв. по чл.13,ал.3 
от договор за финансиране №15727/26.09.2023г. и сумата в раз-
мер на 250 380лв. по т.1/340 553-250 380=90 173/.

б) 160 571лв. ,които представляват разликата от стойността 
на отчисленията  за 2024г. по прогнозни данни в размер на 250 
744лв./за 2 600 тона очаквано количество депониран битов отпа-
дък за 2024г./ и сумата по т.2 а/250 744 -90 173=160 571/ се раз-
пределят, както следва:

- 72 000лв. за закупуване на контейнери за събиране на битови 
отпадъци за обезпечаване  на общинската система за управление 
на отпадъците;

- 88 571лв. за почистване на нерегламентирано изхвърлени 
отпадъци и дофинансиране на недостига от таксата за битови отпа-
дъци за покриване на разходите за дейностите по поддържане на 
чистотата на територията на община Твърдица.

Р е ш е Н И е № 30/29.01.2024 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 23 от Закона за местното самоу-

правление и местната администрация , във връзка с чл. 26, ал. (1) 
и (2) от Закона за народните читалища, Общински съвет – Твърдица 

РешИ:
1. Приема Плановете на читалищата за 2024 г. 
2. Годишната програма за развитие на читалищната дейност в 

Община Твърдица през 2024 г. 

 Р е ш е Н И е № 31/29.01.2024 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от Закона за местното самоу-

правление и местната администрация, чл. 34, ал. 4 от Закона за 
общинската собственост, чл. 50, ал. 3, т. 3 от Наредба за реда за 
придобиване, управление и разпореждане с общинско имущество, 
Общински съвет – Твърдица

РешИ:
1. Община Твърдица дарява на РУ Полиция гр. Твърдица след-

ните вещи общинска собственост:

Фактура №
Вид 

матери-
али

Бр. Ед. цена
стой-
ност

361/11.12.2023 г.

Мотор-
но пре-
возно 
сред-
ство:

Вид: лек автомобил;

Марка: Форд;

Модел: Маверик

Рама: 
WF0CU93Z26KC62082

1
11 700 

лв.
11 700 лв.

362/11.12.2023 г.

Мотор-
но пре-
возно 
сред-
ство:

Вид: лек автомобил;

Марка: Рено;

Модел: Клио

Рама: 
VF15RSN0A54825187

1
13 500 

лв.
13 500 лв.

25 200 
лв.

2. Упълномощава кмета на община Твърдица да подпише дого-
вор за дарение на посочените в т. 1 от решението вещи общинска 
собственост и предприеме всички правни и фактически действия 
без ограничение до приключване на разпореждането с вещите об-
щинска собственост, включително да заплаща за сметка на община 
Твърдица приспадащите се дължими и присъщи такси и общи раз-
ходи.

Р е ш е Н И е № 32/29.01.2024 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 12 от Закона за местно самоу-

правление и местна администрация и във връзка с чл. 8, ал. 8 от 
Закона за общинската собственост, Общински съвет – Твърдица  

РешИ:
Приема „Стратегия за управление на общинската собственост 

на Община Твърдица за периода 2024 – 2027 г.“

Р е ш е Н И е № 33/29.01.2024 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 12 и чл. 52, ал. 5, т. 1 и т. 2 от 

Закона за местното самоуправление и местната администрация, 
във връзка с чл. 8, ал. 9 от Закона за общинската собственост и 
чл. 6, ал. 3 от Наредба за реда за придобиване, управление и раз-
пореждане с общинско имущество на община Твърдица, Общински 
съвет - Твърдица

РешИ:
1. Приема “Годишна програма за управление и разпореждане с 

имотите – общинска собственост в Община Твърдица през 2024 г.”
2. На основание чл. 52, ал. 5, т. 2 от Закона за местното само-

управление и местната администрация, 30% от  постъпленията  от 
разпореждането да се  използват за изпълнение на дейности от 
местно значение в съответното населено място.

Р е ш е Н И е № 34/29.01.2024 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и чл. 52, ал.5, т.2 от Закона за 

местното самоуправление и местната администрация   , Наредбата 
за реда за придобиване, управление и разпореждане с общинско 
имущество и чл. 37о  и чл. 37и от Закона за собствеността и полз-
ването на земеделските земи и във връзка с чл. 24а, ал.2  от същия 
закон, Общински съвет гр. Твърдица 

РешИ:
1. Приема  Годишен  план за паша и Правила за ползване и 

поддържане на общинските пасища, мери и ливади в землищата на 
община Твърдица за стопанската   2024-2025 год. в съответствие с 
Национални стандарти за поддържането земята в добро земедел-
ско и  екологично състояние  – Приложение № 1, представляващо 
неразделна част от настоящото решение.

2. Дава съгласие пасищата, мерите и ливадите да се предоста-
вят за общо и индивидуално  ползване на земеделските стопани – 
животновъди и/или на техните сдружения, включително и на тези, 
кандидатстващи в Разплащателната агенция (РА) за получаване на 
директни плащания по Схемата за единно плащане на площ (СЕПП) 
общински имоти и са поели задължение да ги поддържат в добро 
земеделско и екологично състояние, съгласно  Приложение № 2

3. Мерите и пасищата определени за общо ползване , се полз-
ват безвъзмездно от жителите на населеното място, отглеждащи 
пасищни селскостопански животни в лични  земеделски стопанства 
или от образуваните колективни стада.

Продължава на стр. 9

реШениЯ на общински сЪвет - твЪрДица



Брой 1-2 (667-668), 29 февруари 2024 г. 9

Продължава от стр. 8
4. Пасищата, мерите  и ливадите, определени за индивидуално 

ползване се отдават  под наем без търг на собственици и полз-
ватели на животновъдни обекти, регистрирани в Интегрираната 
информационна система  на БАБХ, съобразно броя и вида на реги-
стрираните животни,  по цени, определени по пазарен механизъм.

5. Останалите свободни пасища, мери  и ливади, след разпре-
делението по т. 3 и т. 4, се отдават чрез търг  на собственици на 
регистрирани пасищни селскостопански животни  и на  лица пое-
ли задължение да ги поддържат в добро земеделско и екологично 
състояние за една стопанска година.

6. Определя 30 /тридесет/ на сто от приходите за наем на об-
щинските мери, пасища и ливади да се използват за изпълнение на 
дейности от местно значение в съответното населено място.

7. Определя следните задължения на общината и ползвателите 
за поддържането на общинските пасища, мери и ливади:

 7.1 Задължения на общината:
 - Кметовете на населени места да  предоставят на земе-

делските стопани, отглеждащи животни или техните сдружения, 
данни за предлаганите имоти от общинските пасища, мери и лива-
ди   находящи  се на територията на съответното кметство.

 - Изисква от кметовете на населени места спазване на 
правилата по отношение ползването на  пасищата, мерите и лива-
дите за съответното землище.

 - Кметът на общината назначава комисия, която разпре-
деля  необходимата за всеки кандидат площ , като при разпределе-
нието предимство имат кандидати , които до датата на разпределе-
нието  са ползвали съответните имоти по договори  с изтекъл срок.

 7.2 Задължения на ползвателите:
 - Ползвателите се задължават да ползват имотите един-

ствено по начина определен в т. 2 и да ги поддържат, съгласно 
Национален стандарт  1,2,3,4,5,6,7  от “Условия за поддържане на 
земята в добро земеделско и екологично състояние”.

 - да не извършват сеч на намиращите се върху отдадени-
те мери, пасища  и ливади на отделно стоящи дървета, без разре-
шение издадено от кмета на община Твърдица;

 - да опазват електропреносните и други съоръжения и 
инсталации, както и водоемите в предоставените им имоти.

 - Сключените договори за повече от 1 година се вписват 
в Служба по вписванията от и за сметка на ползвателя и се регис-
трират в Общинската служба по земеделие.

8.  Възлага на кмета на Община Твърдица да извърши необхо-
димите действия за правилно и законосъобразно предоставяне под 
наем  за общо и индивидуално  ползване на  пасища, мери и ливади 
от ОПФ и сключи договори.

9. С ползвателите на пасищата, мерите и ливадите от ОПФ се 
сключват договори за наем  за срок от 5 /пет/ стопански години, 
считано от,  когато се предоставят по реда на чл.37 и от.ал.1 до 
ал. 12 от ЗСПЗЗ  и за срок от 1 /една/ стопанска година , когато се 
предоставят по реда на чл.37 и, ал. 13 и ал.14 от ЗСПЗЗ,  считано 
от 01.10.2024 г.

10. При ползване на мерите, пасищата  и ливадите общината и 
ползвателите се задължават да спазват следните правила:

 10.1. Да не променят предназначението им
 10.2. Да не използват мерите, пасищата  и ливадите за 

неземеделски нужди.
 10.3. Да не се разорават.
 10.4.Да почистват  мерите, пасищата и ливадите  от  ка-

мъни,  храстовидна и плевелна  и друга  нежелана   растителност,  
торене, ветеринарна профилактика  и  други мероприятия, с които 
се цели да се подобрят условията за развитието на добрите пасищ-
ни треви, без да се разрушава чимът.

 10.5 Да не допускат замърсяването им с битови, строи-
телни, производствени, опасни и други отпадъци.

 10.6. Забранява се паленето на растителност в мерите, 
пасищата и ливадите.

 10.7.  Да се опазват от ерозиране, заблатяване, засоля-
ване и други увреждания.

 10.8 Да извършват частично засяване или възстановява-
не и подхранване на мерите и пасищата.

 10.9. Ползвателите нямат право да заграждат   предос-
тавените им за ползване пасища, мери и ливади , както и да из-
граждат в тях временни постройки без знанието и съгласието на 
общината, освен в изрично разрешените случаи.

 10.10. Възлага на кметовете на населените места и кмет-
ските наместници да контролират  изпълнението на настоящото 
Решение.

Р е ш е Н И е № 35/29.01.2024 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 11 и чл. 52, ал. 5, т. 2 от Закона за 

местното самоуправление и местната администрация, във връзка с 
чл. 56, ал. 2 от Закона за устройство на територията, чл. 8, ал. 9 от 
Закона за общинската собственост

РешИ:
1. ОДОБРяВА схема за разполагане на временен премества-

ем обект за търговска дейност – вендинг автомат върху общински 
терен № С5 – ПИ с идентификатор 72165.503.126 по КККР на гр. 
Твърдица, одобрени със Заповед РД-18-02/26.02.2010 г. на ИД на 
АГКК. 

2. Допълва раздел II – „Имоти, които община Твърдица има на-
мерение да предостави под наем“ в Годишната Програма за упра-
вление и разпореждане с имотите – общинска собственост в общи-
на Твърдица през 2024 г., с терен № С5 с площ 1 кв.м. част от имот 
с идентификатор 72165.503.126 по КККР на гр. Твърдица, съгласно 
разпоредбите на чл. 8, ал.9 от ЗОС

3. На основание чл. 52, ал. 5, т. 2 от Закона за местното са-
моуправление и местната администрация , 30 % от постъпленията 
от разпореждането да се използват за изпълнение на дейности от 
местно значение в съответното населено място.

Р е ш е Н И е № 36/29.01.2024 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и чл. 52, ал. 5, т. 2 от Закона за 

местното самоуправление и местната администрация, чл. 8, ал. 1 
и чл. 14, ал. 7 от Закона за общинската собственост, чл. 17, ал. 1 
от Наредба за реда за придобиване, управление и разпореждане с 
общинско имущество на община Твърдица, Общински съвет – Твър-
дица 

РешИ:
1. Дава съгласие за отдаване под наем чрез публичен търг с 

явно наддаване на терен № 1 с площ 1 кв.м., част от сграда с иден-
тификатор 72165.206.990.9 цялата с площ от 69 кв.м., функцио-
нално предназначение – заведение за социални грижи по КККР на 
гр. Твърдица, актувано с акт за публична общинска собственост № 
1332/13.07.2018 г. за срок от пет години, с начална месечна наем-
на цена – 17.25 лв. /без ДДС/.

2. Упълномощава кмета на Община Твърдица да организира и 
проведе публичен търг с явно наддаване за отдаване под наем на 
част от гореописания имот – публична общинска собственост.

3. На основание чл. 52, ал. 5, т. 2 от Закона за местното са-
моуправление и местната администрация , 30 % от постъпленията 
от разпореждането да се използват за изпълнение на дейности от 
местно значение в съответното населено място.

Р е ш е Н И е № 37/29.01.2024 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и чл. 52, ал. 5, т. 2 от Закона за 

местното самоуправление и местната администрация, чл. 8, ал. 1 
и чл. 14, ал. 7 от Закона за общинската собственост, чл. 17, ал. 1 
от Наредба за реда за придобиване, управление и разпореждане с 
общинско имущество на община Твърдица, Общински съвет – Твър-
дица 

РешИ:
1. Дава съгласие за отдаване под наем чрез публичен търг с 

явно наддаване на терен № 2 с площ 1 кв.м., част от сграда с иден-
тификатор 72165.206.990.9 цялата с площ от 69 кв.м., функцио-
нално предназначение – заведение за социални грижи по КККР на 
гр. Твърдица, актувано с акт за публична общинска собственост № 
1332/13.07.2018 г. за срок от пет години, с начална месечна наем-
на цена – 17.25 лв. /без ДДС/.

2. Упълномощава кмета на Община Твърдица да организира и 
проведе публичен търг с явно наддаване за отдаване под наем на 
част от гореописания имот – публична общинска собственост.

3. На основание чл. 52, ал. 5, т. 2 от Закона за местното са-
моуправление и местната администрация , 30 % от постъпленията 
от разпореждането да се използват за изпълнение на дейности от 
местно значение в съответното населено място.

Р е ш е Н И е № 38/29.01.2024 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от Закона за местното самоу-

правление и местната администрация и чл. 42, ал. 2 от Закона за 
общинската собственост, Общински съвет – Твърдица 

РешИ:
1. Определя общият брой, видът и местонахождението на об-

щинските жилища описани в приложение 1 – 24 бр. (двадесет и 
четири0, с разпределение както следва;

 1.1 Жилища за отдаване под наем на лица с жилищни 
нужди – 18 бр. 

 1.2 Жилища за продажба по административен ред – 4 бр. 
 1.3 Резервни жилища – 1 бр. 
 1.4 Ведомствени жилища – 1 бр. 

Р е ш е Н И е № 39/29.01.2024 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от ЗМСМА, чл. 66а от Закона 

за общинската собственост и чл. 4 от НРПУРОИ, Общински съвет 
– Твърдица 

РешИ:
Приема отчета за състоянието на общинската собственост и 

резултатите от нейното управление през 2023 г. 

Р е ш е Н И е № 40/29.01.2024 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и чл. 52, ал. 5, т. 2 от Закона за 

местното самоуправление и местната администрация, чл. 8, ал. 1 
и чл. 14, ал. 7 от Закона за общинската собственост, чл. 17, ал. 1 
от Наредба за реда за придобиване, управление и разпореждане с 
общинско имущество на община Твърдица, Общински съвет – Твър-
дица 

РешИ:
1. Дава съгласие за отдаване под наем чрез публичен търг с 

явно наддаване на помещение с площ 17 кв.м., намиращо се на 
първи етаж от сграда кметство гр. Шивачево – част от имот публич-
на общинска собственост находящ се в имот № 816, кв. 44, актуван 
с АОС № 58/31.08.2000 г. за срок от пет години, с начална месечна 
наемна цена – 51.00 лв. /без ДДС/.

2. Упълномощава кмета на Община Твърдица да организира и 
проведе публичен търг с явно наддаване за отдаване под наем на 
част от гореописания имот – публична общинска собственост.

3. На основание чл. 52, ал. 5, т. 2 от Закона за местното са-
моуправление и местната администрация , 30 % от постъпленията 

от разпореждането да се използват за изпълнение на дейности от 
местно значение в съответното населено място.

Р е ш е Н И е № 41/29.01.2024 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от Закона за местното самоу-

правление и местната администрация, чл. 8, ал. 1 и чл. 14, ал. 7 от 
Закона за общинската собственост, чл. 17, ал. 1 от Наредба за реда 
за придобиване, управление и разпореждане с общинско имуще-
ство на община Твърдица, Общински съвет – Твърдица 

РешИ:
1. Дава съгласие за отдаване под наем чрез публичен търг с 

явно наддаване на помещение с площ 58 кв.м., намиращо се на 
втори етаж в североизточното крило от нефункциониращо училище 
– част от имот публична общинска собственост с идентификатор 
№ 72165.503.161.1 по КККР на гр. Твърдица, актувано с АОС № 
557/15.02.2013 г. за срок от пет години, с начална месечна наемна 
цена – 26.10 лв. /без ДДС/.

2. Упълномощава кмета на Община Твърдица да организира и 
проведе публичен търг с явно наддаване за отдаване под наем на 
част от гореописания имот – публична общинска собственост.

3. На основание чл. 52, ал. 5, т. 2 от Закона за местното са-
моуправление и местната администрация , 30 % от постъпленията 
от разпореждането да се използват за изпълнение на дейности от 
местно значение в съответното населено място.

Р е ш е Н И е № 42/29.01.2024 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и чл. 52, ал. 5, т. 1 от Закона за 

местното самоуправление и местната администрация, чл. 35, ал. 
1 от Закона за общинската собственост и чл. 53, ал. 1 и ал. 2 от 
НРПУРОИ, Общински съвет – Твърдица  

РешИ:
1. Да се извърши продажба чрез публичен търг с явно наддава-

не на недвижим имот УПИ VI, кв. 65 с площ 464 кв.м., отреден за 
жилищно строителство по плана на с. Сборище, частна общинска 
собственост, АОС 3 1915/13.10.2023 г. 

2. Одобрява направената експертна оценка на стойност 
1917.00 лв. (хиляда деветстотин и седемнадесет лева) за описания 
в т. 1 общински имот.

3. На основание чл. 52, ал. 5, т. 1 от Закона за местното са-
моуправление и местната администрация, 30 % от постъпленията 
от продажба да се използват за финансиране на изграждането, за 
основен и текущ ремонт на социалната и техническата инфраструк-
тура на територията на съответното населено място.

4. Упълномощава кмета на общината да организира и проведе 
публичен търг с явно наддаване за продажба на гореописания не-
движим имот – част от общинска собственост.

Р е ш е Н И е № 43/29.01.2024 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и чл. 52, ал. 5, т. 1 от Закона за 

местното самоуправление и местната администрация, чл. 15, ал. 3 
и ал. 5 от Закона за устройство на територията, чл. 8, ал. 1, чл. 34, 
ал. 2 и чл. 35, ал. 4 от Закона за общинската собственост и чл. 53а 
от НРПУРОИ, Общински съвет – Твърдица  

РешИ:
1. Дава съгласие Община Твърдица да прехвърли на собстве-

ниците на поземлен имот с идентификатор № 72165.506.1626 по 
КККР на гр. Твърдица, собствеността върху 155.4 кв.м. предава-
ема част от поземлен имот с идентификатор №72165.506.1929 
целият с площ 9761 кв.м., трайно предназначение на територията 
– урбанизирана. НТП – за друг вид застрояване по КККР на гр. 
Твърдица, актуван с акт за частна общинска собственост № 1853 
от 09.02.2023 г. 

2. Приема оценката за предаваемата част на общински имот с 
площ 155.4 кв.м. описан в т. 1, изготвена от лицензиран експерт 
оценител, възлизаща на 659.00 лв. (шестстотин петдесет и девет 
лева), без ДДС. 

3. Всички разноски по сключване на прехвърлителната сделка 
– административна такса, местен данък, такса вписване и др., са 
за сметка на заинтересованото лице – собствениците на поземлен 
имот с идентификатор № 72165.506.1626 по КККР на гр. Твърдица.

4. На основание чл. 52, ал. 5, т. 1 от Закона за местното са-
моуправление и местната администрация, 30 % от постъпленията 
от продажба да се използват за финансиране на изграждането, за 
основен и текущ ремонт на социалната и техническата инфраструк-
тура на територията на съответното населено място.

5. Възлага на кмета на Община Твърдица да сключи предвари-
телен и окончателен договор за прехвърляне право на собственост.

Р е ш е Н И е № 44/29.01.2024 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от Закона за местното само-

управление и местната администрация, чл. 21, ал. 4 и ал. 5, чл. 
34. ал. 2  от Закона за общинска собственост, Общински съвет – 
Твърдица

РешИ:
1. Дава съгласие собствениците на ПИ 15944.200.1 с площ 2004 

кв.м., трайно предназначение на територията – земеделска, НТП – 
нива, седма категория, местност „Карасанската чешма” по КККР на 
гр. Шивачево да прехвърлят на Община Твърдица, собствеността 
върху 132 кв.м. предаваема част към проектна пътна вързка между 
ПИ 15944.203.465 и ПИ 15944.200.6, местност „Карасанската чеш-
ма” по КККР на гр. Шивачево. 

2. Приема оценката на частен имот с площ 132 кв.м. описан в т. 
1, изготвена от лицензиран експерт оценител, възлизаща на 148.00 
лв. (сто четиридесет и осем лева).

Продължава на стр. 10
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3. Дава съгласие собствениците на ПИ 15944.201.1 с площ 1000 

кв.м., трайно предназначение на територията – земеделска, НТП – 
лозе, седма категория, местност „Карасанската чешма” по КККР на 
гр. Шивачево да прехвърлят на Община Твърдица, собствеността 
върху 219 кв.м. предаваема част към проектна пътна вързка между 
ПИ 15944.203.465 и ПИ 15944.200.6, местност „Карасанската чеш-
ма” по КККР на гр. Шивачево. 

4. Приема оценката на частен имот с площ 219 кв.м. описан в т. 
3, изготвена от лицензиран експерт оценител, възлизаща на 245.00 
лв. (двеста четиридесет и пет лева).

5. Дава съгласие собствениците на ПИ 15944.201.2 с площ 1600 
кв.м., трайно предназначение на територията – земеделска, НТП – 
нива, седма категория, местност „Карасанската чешма” по КККР на 
гр. Шивачево да прехвърлят на Община Твърдица, собствеността 
върху 212 кв.м. предаваема част към проектна пътна вързка между 
ПИ 15944.203.465 и ПИ 15944.200.6, местност „Карасанската чеш-
ма” по КККР на гр. Шивачево. 

6. Приема оценката на частен имот с площ 212 кв.м. описан в т. 
5, изготвена от лицензиран експерт оценител, възлизаща на 238.00 
лв. (двеста тридесет и осем лева).

7. Дава съгласие собствениците на ПИ 15944.201.3 с площ 3499 
кв.м., трайно предназначение на територията – земеделска, НТП – 
лозе, седма категория, местност „Карасанската чешма” по КККР на 
гр. Шивачево да прехвърлят на Община Твърдица, собствеността 
върху 235 кв.м. предаваема част към проектна пътна вързка между 
ПИ 15944.203.465 и ПИ 15944.200.6, местност „Карасанската чеш-
ма” по КККР на гр. Шивачево. 

8. Приема оценката на частен имот с площ 235 кв.м. описан в т. 
1, изготвена от лицензиран експерт оценител, възлизаща на 263.00 
лв. (двеста шестдесет и три лева).

9. Всички разноски по сключване на прехвърлителната сделка 
– административна такса, местен данък, такса вписване и др., са за 
сметка на заинтересованото лице – Община Твърдица.

10. Възлага на кмета на Община Твърдица да сключи предвари-
телен и окончателен договор за прехвърляне право на собственост.

Р е ш е Н И е № 45/29.01.2024 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от Закона за местното самоу-

правление и местната администрация, чл. 12, ал. 3 от Закона за 
общинската собственост и чл. 80 от ЗДБ на РБ за 2024 г.  Общински 
съвет - Твърдица

РешИ:
1.  Дава съгласие да бъде предоставено за безвъзмездно уп-

равление на „Дом за пълнолетни лица с умствена изостаналост и 
дом за пълнолетни лица с психически разстройства гр. Твърди-
ца” с БУЛСТАТ 0005907040115, общински имот с идентификатор 
№ 72165.206.990 с площ от 63436 кв.м. трайно предназначение 
на територията урбанизирана, НТП – за обект комплекс за со-
циални грижи, ведно с построените в имота сгради с иденти-
фикатори: 72165.206.990.1, 72165.206.990.2, 72165.206.990.3, 
72165.206.990.4, 72165.206.990.5, 72165.206.990.6, 
72165.206.990.7, 72165.206.990.8, 72165.206.990.9, 
72165.206.990.10, 72165.206.990.11, 72165.206.990.12, 
72165.206.990.13, 72165.206.990.14, 72165.206.990.16, 
72165.206.990.17, 72165.206.990.18, 72165.206.990.19, 
72165.206.990.20, 72165.206.990.21, 72165.206.990.22, 
72165.206.990.23, 72165.206.990.24, 72165.206.990.25, 
72165.206.990.26, 72165.206.990.27, 72165.206.990.28, 
72165.206.990.29, 72165.206.990.30, 72165.206.990.31, 
72165.206.990.32, 72165.206.990.33, 72165.206.990.35, 
72165.206.990.36, 72165.206.990.37, 72165.206.990.39, 
72165.206.990.40, 72165.206.990.41, 72165.206.990.42, 
72165.206.990.43, 72165.206.990.44, 72165.206.990.45, 
72165.206.990.46, 72165.206.990.47, 72165.206.990.48, 
72165.206.990.49, 72165.206.990.50, 72165.206.990.51, 
72165.206.990.52 и 72165.206.990.53 по КККР на гр. Твърди-
ца, всички актувани с акт за публична общинска собственост № 
1332/13.07.2018 г.

2. Възлага на кмета на Община Твърдица да сключи договор 
за предоставяне на безвъзмездно управление на описаният в т. 1 
имот, публична общинска собственост.

Р е ш е Н И е № 46/29.01.2024 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от Закона за местното самоу-

правление и местната администрация, чл. 39, ал. 3 и ал. 5 от За-
кона за общинската собственост § 4, ал. 1 от ПЗР на Закона за 
народните читалища, Общински съвет - Твърдица

РешИ:
1. Дава съгласие да се предостави за безвъзмездно ползване , 

недвижим имот публична общинска собственост на НЧ „Нова свет-
лина“ в с. Жълт Бряг, БУЛСТАТ 000584078, представляваща част 
от сграда на един етаж с площ 33.10 кв.м. отредена за читалище,  
находяща се в сграда кметство цялата с площ 130 кв. м. в парцел II, 
кв. 5 по плана на с. Жълт бряг, актувана с акт за публична общин-
ска собственост №60/25.01.2001 г. 

2. прекратява право на ползване на НЧ „Нова светлина“ с. 
Жълт бряг засягащо сграда с площ 140 кв.м. разположена в парцел 
I-42 в кв. 8 по плана на с. Жълт бряг, актувана с акт за публична 
общинска собственост № 36/09.06.2000 г.

3. Упълномощава кмета на Община Твърдица да извърши необ-
ходимите действия съгласно законовите разпоредби за предоста-
вяне и прекратяване на ползване на гореописаните имоти – пуб-
лична общинска собственост.

Р е ш е Н И е № 47/29.01.2024 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и чл. 52, ал. 5, т. 2 от Закона за 

местното самоуправление и местната администрация, чл. 17, ал. 
1 и ал. 2 от Наредба за реда за придобиване, управление и раз-
пореждане с общинско имущество на община Твърдица, Общински 
съвет – Твърдица

РешИ:
1. Дава съгласие за отдаване под наем на терен № 5 с площ 17 

кв.м., разположен в тротоарно пространство по улица „Ленин“ с 
о.т. 153 и о.т. 129 по плана на гр. Шивачево, публична общинска 
собственост, за поставяне на преместваем обект за търговия.

2. На основание чл. 52, ал. 5, т. 2 от Закона за местното са-
моуправление и местната администрация , 30 % от постъпленията 
от разпореждането да се използват за изпълнение на дейности от 
местно значение в съответното населено място.

3. Упълномощава кмета на Община Твърдица да организира и 
проведе публичен търг с явно наддаване за отдаване под наем на 
гореописания имот и сключи договор за наем за срок от 5 (пет) 
години с начална месечна наемна цена 17.85 лв. (без ДДС).

Р е ш е Н И е № 48/29.01.2024 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от Закона за местното само-

управление и местната администрация и чл. 17, ал. 1 от Наредба 
за реда за придобиване, управление и разпореждане с общинско 
имущество на община Твърдица, Общински съвет – Твърдица

РешИ:
1. Дава съгласие за отдаване под наем на терен, с идентифика-

тор 72165.504.192.4 с площ 8 кв.м., представляващ част от имот с 
идентификатор 72165.504.192 – публична общинска собственост, 
актуван с АОС № 560/19.02.2013 г. за поставяне на преместваем 
обект за търговия.

2. Упълномощава кмета на Община Твърдица да организира и 
проведе публичен търг с явно наддаване за отдаване под наем на 
гореописания имот и сключи договор за наем за срок от 5 (пет) 
години с начална месечна наемна цена 8.40 лв. (без ДДС).

3. На основание чл. 52, ал. 5, т. 2 от Закона за местното са-
моуправление и местната администрация , 30 % от постъпленията 
от разпореждането да се използват за изпълнение на дейности от 
местно значение в съответното населено място.

Р е ш е Н И е № 49/29.01.2024 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 11 от ЗМСМА във връзка с чл. 

124а, ал. 1 и ал. 5 и чл. 124б, ал. 1 от ЗУТ, Общински съвет Твър-
дица,

РешИ:
ОДОБРЯВА ЗАДАНИЕ ЗА УСТРОИСТВЕНО ПЛАНИРАНЕ ПО ЧЛ. 

125 ОТ ЗУТ и РАЗРЕШАВА: ПАВЕЛ БОЖИДАРОВ МАНЧЕВ, да въз-
ложи изработването на проект за ПУП – ПЗ (План за застрояване) 
за разделяне на ПИ с идентификатор 72165.411.699 гр. Твърдица, 
общ. Твърдица, обл. Сливен, по КККР, одобрени със Заповед № РД-
18-97/26.02.2010 г. на ИД на АГКК на шест нови имота с проект-
ни идентификатори: ПИ 72165.411.884 (с площ 5 000 кв.м.), ПИ 
72165.411.885 (с площ 905 кв.м.), ПИ 72165.411.886 (с площ 905 
кв.м.), ПИ 72165.411.887 (с площ 905 кв.м.), ПИ 72165.411.888 (с 
площ 905 кв.м.), ПИ 72165.411.889 (с площ 905 кв.м.),  в които да 
се установи „Жилищна зона с преобладаващо застрояване с мал-
ка височина“ (Жм), с показатели на застрояване: Етажност: 1-3, 
Н<10м; Плътност: <60%; Кинт: 1,2; Озеленяване: > 40%, свободно 
застрояване и на обслужващ път с проектен № 72165.411.890 (с 
площ 500 кв.м.).

- за придаване към ПИ с идентификатор 72165..411.698 на 
част от ПИ 72165.411.699 и установяване на устройствена зона 
„Предимно производствена“ (Пп), с показатели на застрояване: 
Етажност: 1-3, Н<10м; Плътност: 80%; Кинт: 2,5; Озеленяване: > 
20%, свободно застрояване.

Планът за застрояване да бъде придружен от схеми: „Водо-
снабдяване и канализация“ и „Електрификация“ /чл. 108, ал. 2 от 
ЗУТ/. Схемите да бъдат съгласувани в съответните експлоатацион-
ни предприятия, съгласно разпоредбата на чл. 60, ал. 2 от ЗУТ.

При разработването на проекта да се спазват разпоредбите на 
Закона за устройство на територията, Наредба № 7 за ПНУОВТУЗ, 
Наредба № 8 за обема и съдържанието на устройствените схеми и 
планове.

Р е ш е Н И е № 50/29.01.2024 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и чл. 52, ал. 5, т. 2 от Закона за 

местното самоуправление и местната администрация, чл. 8, ал. 1 
и чл. 14, ал. 7 от Закона за общинската собственост, чл. 17, ал. 1 
от Наредба за реда за придобиване, управление и разпореждане с 
общинско имущество на община Твърдица, Общински съвет – Твър-
дица 

РешИ:
1. Допълва раздел II – „Имоти, които община Твърдица има 

намерение да предостави под наем“ в Годишната Програма за уп-
равление и разпореждане с имотите – общинска собственост в об-
щина Твърдица през 2024 г., с „общински терен № 3 с площ 1 кв.м., 
част от сграда с идентификатор № 72165.206.990.9 цялата с площ 
69 кв.м., функционално предназначение – заведение з социални 
грижи по КККР на гр. Твърдица.

2. Дава съгласие за отдаване под наем чрез публичен търг с 
явно наддаване на терен № 3 с площ 1 кв.м., част от сграда с иден-
тификатор 72165.206.990.9 цялата с площ от 69 кв.м., функцио-
нално предназначение – заведение за социални грижи по КККР на 
гр. Твърдица, актувано с акт за публична общинска собственост № 
1332/13.07.2018 г. за срок от пет години, с начална месечна наем-
на цена – 17.25 лв. /без ДДС/.

3. Упълномощава кмета на Община Твърдица да организира и 
проведе публичен търг с явно наддаване за отдаване под наем на 
част от гореописания имот – публична общинска собственост.

4. На основание чл. 52, ал. 5, т. 2 от Закона за местното са-
моуправление и местната администрация , 30 % от постъпленията 
от разпореждането да се използват за изпълнение на дейности от 
местно значение в съответното населено място.

Р е ш е Н И е № 51/29.01.2024 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 11 от ЗМСМА във връзка с чл. 

124а, ал. 1 и ал. 5 и чл. 124б, ал. 1 от ЗУТ, Общински съвет Твърдица,
РешИ:
ОДОБРЯВА ЗАДАНИЕ ЗА УСТРОИСТВЕНО ПЛАНИРАНЕ ПО 

ЧЛ. 125 ОТ ЗУТ и РАЗРЕШАВА: ГЕОРГИ ДАНАИЛОВ ГЕОРГИЕВ, да 
възложи изработването на проект за ПУП – ПЗ (План за застро-
яване) за ПИ с идентификатор 72165.446.3, гр. Твърдица, общ. 
Твърдица, обл. Сливен, по КККР, одобрени със Заповед № РД-18-
97/26.02.2010 г. на ИД на АГКК и установяване „Жилищна зона с 
преобладаващо застрояване с малка височина“ (Жм), с показате-
ли на застрояване: Етажност: 1-3, Н<10м; Плътност: <60%; Кинт: 
1,2; Озеленяване: > 40%, което ще даде възможност, след промяна 
предназначението, да се застрои с жилищни сгради.

Планът за застрояване да бъде придружен от схеми: „Водо-
снабдяване и канализация“ и „Електрификация“ /чл. 108, ал. 2 от 
ЗУТ/. Схемите да бъдат съгласувани в съответните експлоатацион-
ни предприятия, съгласно разпоредбата на чл. 60, ал. 2 от ЗУТ.

При разработването на проекта да се спазват разпоредбите на 
Закона за устройство на територията, Наредба № 7 за ПНУОВТУЗ, 
Наредба № 8 за обема и съдържанието на устройствените схеми и 
планове.

Р е ш е Н И е № 52/29.01.2024 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от ЗМСМА и чл. 6, ал. 1 и ал. 3 

от Закона за общинската собственост, Общински съвет – Твърдица 
РешИ:
Променя статута на собствеността на общински имот предста-

вляващ Здравна служба на един етаж, със застроена площ 220 кв.м. 
ведно с имот с пл.№ VI-420, кв. 22 с площ 2020 кв.м. по плана на с. 
Сборище с АОС 49/13.07.2000 г. от публична общинска собственост 
в частна общинска собственост.

Р е ш е Н И е № 53/29.01.2024 г.
На основание чл. 21, ал. 2 от Закона за местното самоуправле-

ние и местната администрация, чл. 7, ал. 6 от Наредба за условията 
и реда за възлагане изпълнението на дейности в горските терито-
рии – държавна и общинска собственост и за ползването на дърве-
сина и недървестни горски продукти, на Постановление № 316 от 
24.11.2011 год. на Министерски съвет, Общински съвет - Твърдица

РешИ:
Приема промяната и допълнението на Годишен план за полз-

ване на дървесина за 2024 г. с преходни количества от 2023 г. в 
горски територии, собственост на Община Твърдица.

Приложение: Одобрен променен и допълнен Годишен план за 
ползване на дървесина за 2024 година в гори собственост на Об-
щина Твърдица – 1 бр.

Р е ш е Н И е № 54/29.01.2024 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и т. 23 от Закона за местното 

самоуправление и местната администрация, Общински съвет – 
Твърдица 

РешИ:
1. Освобождава г-н Атанас Атанасов като представител на Об-

щина Твърдица в МИГ – „Твърдица – Сливен, долината на праско-
вите“.

2. Определя за представител на Община Твърдица в МИГ „Твър-
дица – Сливен, долината на прасковите“ – Кмета на община Твър-
дица – г-жа Мария Гвоздейкова – Златева.

Валентин Лазаров
Зам. Председател на Общински съвет – Твърдица

Пламена Тропчева
Протоколчик

Р е ш е Н И е № 55/15.02.2024 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и т. 23 от Закона за местното 

самоуправление и местната администрация, във връзка с чл. 91, 
ал. 2 от ЗДБРБ за 2024 г., Общински съвет – Твърдица 

РешИ:
1. Преразпределя неусвоените към 31.12.2023 г. средства за 

социални услуги в Дом за пълнолетни лица с умствена изостана-
лост /ДПЛУИ/ и Дом за пълнолетни лица с психически разстрой-
ства /ДПЛПР/ в размер на 399 537 лв. /триста деветдесет и девет 
хиляди и петстотин тридесет и седем лева./ да се разходват в Функ-
ция Общи държавни служби, дейност 122 Общинска администра-
ция, §§ 10-30 текущ ремонт, за ремонт на помещенията в общинска 
администрация.

2. Упълномощава - Кмета на община Твърдица - г-жа Мария 
Гвоздейкова – Златева да извърши всички правни и фактически 
действия във връзка с преразпределянето и разходването на сред-
ствата съгласно т. 1 от настоящото решение.

 
Р е ш е Н И е № 56/15.02.2024 г.

На основание чл. 21, ал. 1, т. 6 и чл. 52, ал. 1 от Закона за мест-
ното самоуправление и местната администрация, чл. 94, ал. 2 и ал. 
3 от Закона за публичните финанси, и във връзка с разпоредбите 
на Закона за държавния бюджет на Република България за 2024 г. 

Продължава на стр. 11

реШениЯ на общински сЪвет - твЪрДица



Брой 1-2 (667-668), 29 февруари 2024 г. 11

реШениЯ на общински сЪвет - твЪрДица
Продължава от стр. 10
РешИ:
1.Приема бюджета на община Твърдица за 2024 г. както 

следва:
 По прихода в размер на 34 737 024  лв.  съгласно   прило-

жение № 1, в т.  ч.:
 Приходи за финансиране на делегираните от държавата дей-

ности – 24 513 177 лв. от които:
 -Обща субсидия за делегираните държавни дейности –  21 487 

275 лв.;
 -Преходен остатък – /+/ 3 180 334  лв.;
 - Чужди средства по §§ 88-03 - /-/ 154 433 лв. 
 Приходи за финансиране на местни дейности – 10 223 848  

лв., от които:
-Данъчни приходи  673 900 лв.;
-Неданъчни приходи  1 744 800 лв.;
-Трансфери за местни дейности – 2 302 600 лв./изравнителна 

субсидия- 2 095 600 лв. и субсидия за зимно поддържане и снего-
почистване- 207 000 лв./;

- Целева субсидия за капиталови разходи – 1 419 600 лв.;
- Средства за други целеви разходи 169 900 лв
- Преходен остатък-  /+/ 3 913 048  лв.
.По разходите в размер на 34 737 024 лв., разпределени по 

функции, групи, дейности и параграфи, съгласно еБК за 2024 г. 
-  приложение № 2 

- Разходи за делегираните от държавата дейности - 24 882 118  
лв.

В т. ч: от държавни трансфери – 24 513 177  лв.
-  дофинансиране – 280 504 лв.
- Разходи за местни дейности – 9 943 344  лв
2. Приема поименен списък  за разпределение на разходите 

за строителство, основен ремонт и придобиване на дълготрайни  
активи  за 2024 г. в размери съгласно приложение № 3.

3. Приема разпределение на преходния остатък към 
31.12.2023г., съгласно приложение № 4.

4. Приема числеността, средствата за работни заплати и раз-
пределението им по месеци за делегираните от държавата дейнос-
ти и местните дейности за 2024 г., съгласно приложение № 5

5.Приема следните лимити за разходи:
 5.1. Средства за социално битово и културно обслужване 

– съгласно приложение № 6.
 5.2. Средства за представителни разходи – съгласно при-

ложение № 7.
 5.3. Средства за подпомагане разходите за погребения – 

съгласно приложение № 8.
 5.4. Разходи за подпомагане издръжката на пенсионер-

ски клубове и клуба на инвалида  Твърдица – съгласно приложение 
№ 9.

 5.5. Разходи за подпомагане дейността на спортни клу-
бове и дружества на територията на общината – съгласно приложе-
ние № 10.

 5.6. Транспортни разходи от местоживеенето до мес-
тоработата и обратно, когато те се намират в различни населени 
места – съгласно приложение № 11.

6. Одобрява индикативен разчет на сметките за средствата от 
Европейския съюз, съгласно Приложение № 12.

7. Определя максимален размер на новите задължения за 
разходи, които могат да бъдат натрупани през 2024 г. и определя 
максимален размер на ангажиментите за разходи, които могат да 
бъдат поети през 2024 г., съгласно Приложение № 13.

8. Приема бюджета на общината по разпоредители с бюджети 
както следва:

 Общинска администрация – 13 623 181 лв.;
 кв. Козарево – 668 257 лв.;
 с. Близнец и Сърцево – 18 702 лв.;
 Кметство Червенаково – 75 876 лв.;
 Кметство Жълт бряг – 86 489 лв.;
 Кметство гр. Шивачево – 2 052 322 лв.;
 Кметство с. Сборище – 1 000 486 лв.;
 Кметство с. Боров дол – 167 018 лв.;
 Кметство с. Бяла паланка – 524 492 лв.;
 Кметство с. Оризари – 511 456 лв.;
 ДПЛУИ  и ДПЛПР гр. Твърдица – 5 458 140 лв.;
 СУ гр. Твърдица – 5 699 771 лв.;
 СУ гр. Шивачево – 2 992 001 лв.;
 ОУ с. Сборище – 1 037 414 лв.;
 ОУ с. Бяла паланка – 421 638 лв.;
 НУ с. Оризари – 290 592 лв.;
 Исторически музей- Твърдица – 109 189 лв.
9. Приема актуализираната бюджетна прогноза за местните 

дейности на Община Твърдица за периода 2024-2026 г.
10. Упълномощава кмета на общината да извършва компенси-

рани промени:
 10.1. В частта за делегираните от държавата дейности – 

между утвърдените показатели за разходите в рамките на една дей-
ност, с изключение на дейностите на делегиран бюджет, при усло-
вие че не се нарушават стандартите за делегираните от държавата 
дейности и няма просрочени задължения в съответната делегирана 
дейност;

 10.2. В частта за местните дейности – между утвърдените 
разходи в една дейност или от една дейност в друга, без да изменя 
общия размер на разходите;

 10.3. При наличие на свободен финансов ресурс по бю-
джетната банкова сметка на общината заемообразно да се ползват 
финансови средства за разплащания по проектите, по които се на-
лага ползването на временни безлихвени заеми.

Р е ш е Н И е № 57/15.02.2024 г.
На основание чл. 21, ал. 1. т. 23 и т. 15, във връзка с чл. 59 и чл. 

60 от ЗМСМА, Общински съвет – Твърдица 
РешИ:
Изменя и допълва Решение № 747/26.09.2023 г. на Общински 

съвет – Твърдица: 
Текстът на Решение № 747/26.09.2023 г. 
1. Общински съвет Твърдица, дава съгласие Община Твърдица 

да сключи партньорско споразумение с Община Котел, Община 
Сливен и Община Нова Загора за изпълнението на проектно пред-
ложение по „Изграждане на капацитет и подготвителни действия в 
подкрепа на разработването и бъдещото изпълнение на стратегиите 
за Водено от общностите местно развитие“ по Приоритет 3 „Осигу-
ряване на условия за устойчива синя икономика в крайбрежните, 
островните и вътрешните райони и насърчаване на развитието на 
общностите, занимаващи се с рибарство и аквакултури“ по Програ-
ма за морско дело, рибарство и аквакултури /ПМДРА/ 2021-2027 г., 
с водещ партньор – Община Котел. 

2. Общински съвет Твърдица, дава съгласие Община Котел да 
бъде водещ партньор /кандидат/ за представяне на проект за фи-
нансиране по „Изграждане на капацитет и подготвителни действия 
в подкрепа на разработването и бъдещото изпълнение на страте-
гиите за Водено от общностите местно развитие“ по Приоритет 
3 „Осигуряване на условия за устойчива синя икономика в край-
брежните, островните и вътрешните райони и насърчаване на раз-
витието на общностите, занимаващи се с рибарство и аквакултури“ 
по Програма за морско дело, рибарство и аквакултури /ПМДРА/ 
2021-2027 г. 

Се изменя и допълва по следния начин:
1. Общински съвет Твърдица, дава съгласие Община Твърдица да 

сключи партньорско споразумение с Община Котел, Община Сли-
вен и Община Нова Загора, „ФИШКОМ“ ООД,    „БУКОВЕЦ-ТВЪР-
ДИЦА“ АД,    СНЦ „ЕКО ПРОЕКТ КОТЕЛ“,    НЧ „ПРОСВЕТА – 1870“ 
и СНЦ „ЛОВНО-РИБРСКО ДРУЖЕСТВО КОТЕЛ“ за изпълнението на 
проектно предложение по Процедура BG14MFPR001-3.001 „Из-
граждане на капацитет и подготвителни действия в подкрепа на 
разработването и бъдещото изпълнение на стратегиите за Водено 
от общностите местно развитие“ по Приоритет 3 „Осигуряване на 
условия за устойчива синя икономика в крайбрежните, островните 
и вътрешните райони и насърчаване на развитието на общностите, 
занимаващи се с рибарство и аквакултури“ по Програма за морско 
дело, рибарство и аквакултури /ПМДРА/ 2021-2027 г., с водещ парт-
ньор – Община Котел.

2. Общински съвет Твърдица, дава съгласие Община Котел да 
бъде водещ партньор /кандидат/ за представяне на проект за фи-
нансово подпомагане на проект по Процедура BG14MFPR001-3.001 
„Изграждане на капацитет и подготвителни действия в подкрепа на 
разработването и бъдещото изпълнение на стратегиите за Водено 
от общностите местно развитие“ по Приоритет 3 „Осигуряване на 
условия за устойчива синя икономика в крайбрежните, островните 
и вътрешните райони и насърчаване на развитието на общностите, 
занимаващи се с рибарство и аквакултури“ по Програма за морско 
дело, рибарство и аквакултури /ПМДРА/ 2021-2027 г. 

Създава се нова т. 8 Общински съвет – Твърдица определя Ма-
рия Йорданова Гвоздейкова – Златева – кмет на Община Твърдица 
да представлява Община Твърдица в партньорството по проекта и 
да подпише споразумението за партньорство.

Създава св нова т. 9 Общински съвет – Твърдица дава съгласие 
Коста Каранашев – кмет на Община Котел да представлява мест-
ното партньорство и да подпише формуляра за кандидатстване за 
предоставяне на безвъзмездна финансова помощ по Програма за 
морско дело, рибарство и аквакултури 2021-2027, финансирана от 
Европейският фонд за морско дело, рибарство и аквакултури, Про-
цедура чрез подбор на проекти: BG14MFPR001-3.001 „Изграждане 
на капацитет и подготвителни действия в подкрепа на разработва-
нето и бъдещото изпълнение на стратегиите за Водено от общно-
стите местно развитие“.

Настоящето решение е наразделна част от Решение № 
747/26.09.2023 г., прието от Общински съвет – Твърдица. Всички 
точки от Решение № 747/26.09.2023 г., незасегнати от настоящите 
промени и допълнения, остават същите. 

На основание чл. 60 от АПК и предвид крайният срок – 
20.02.2024 г. за подаване на проектното предложение по Програма 
за морско дело, рибарство и аквакултури 2021-2027, финансирана 
от Европейският фонд за морско дело, рибарство и аквакултури, 
Процедура чрез подбор на проекти: BG14MFPR001-3.001 „Изграж-
дане на капацитет и подготвителни действия в подкрепа на раз-
работването и бъдещото изпълнение на стратегиите за Водено от 
общностите местно развитие“, да бъде допуснато предварително 
изпълнение на Решението.

Решението се взема на основание чл. 60 ал. 1 от АПК с допус-
кане на предварително изпълнение

Р е ш е Н И е № 58/15.02.2024 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и чл. 52, ал. 5, т. 2 от Закона за 

местното самоуправление и местната администрация , чл. 8, ал. 1 
и чл. 14, ал. 7 от Закона за общинската собственост, чл. 17, ал. 1 
от Наредба за реда за придобиване, управление и разпореждане с 
общинско имущество на община Твърдица, Общински съвет – Твър-
дица

РешИ:
1. Дава съгласие за отдаване под наем чрез публичен търг с 

явно наддаване на сграда /бивше читалище/ с площ 140 кв. м., на-
ходяща се в УПИ I-42, кв. 8 по плана на с. Жълт бряг, актувана с акт 
за публична общинска собственост № 36/09/06/200 г – за произ-
водствени нужди, за срок от пет години с начална месечна наемна 
цена – 133.00 лв. /без ДДС/.

2. Упълномощава кмета на Община Твърдица да организира и 
проведе публичен търг с явно наддаване за отдаване под наем, го-
реописания имот – публична общинска собственост.

3. На основание чл. 52, ал. 5, т. 2 от Закона за местното са-
моуправление и местната администрация, 30 % от постъпленията 
от разпореждането да се използват за изпълнение на дейности от 
местно значение в съответното населено място.

Р е ш е Н И е № 59/815.02.2024 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 2 и т. 23 от Закона за местното са-

моуправление и местната администрация, във връзка с чл. 25, ал. 
1 и 2 от Постановление на министерски съвет №13 от 29.01.2024 г. 
за изпълнение на държавния бюджет на Република България, Об-
щински съвет – Твърдица 

РешИ:
1. Определя броя на кметските наместници в структурата на 

общинска администрация – Твърдица, както следва:
- Кметски наместници – 2 /два/ броя.
2. На основание чл. 60 от АПК – допуска предварително из-

пълнение.
Решението се взема на основание чл. 60 ал. 1 от АПК с допус-

кане на предварително изпълнение.

Р е ш е Н И е № 60/15.02.2024 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и т. 23 от Закона за местното 

самоуправление и местната администрация във връзка с чл. 12, ал. 
6 и чл. 65 от ЗОС, Общински съвет – Твърдица  

РешИ:
1. Отменя свое решение № 175/09.11.2016, с което се учредява 

безвъзмездно право на управление на масивна сграда с иденти-
фикатор 72165.504.240.2 /седемдесет и две хиляди сто шестдесет и 
пет точка петстотин и четири точка двеста и четиридесет точка две/ 
на един етаж с площ 166 кв. м. /сто шестдесет и шест кв. м./ частна 
общинска собственост с АОС № 1104/21.01.2016 г. находящ се в 
имот с идентификатор 72165.504.240 /седемдесет и две хиляди сто 
шестдесет и пет точка петстотин и четири точка двеста и четириде-
сет/ гр. Твърдица, ул. „Заводска“ № 17 

2. Упълномощава – Кмета на община Твърдица – г-жа Мария 
Гвоздейкова – Златева да предприеме всички правни и фактически 
действия във връзка с прекратяване на договор № 33 от 19.12.2016 
г. между община Твърдица и Министерство на здравеопазването 
– ЦСМП – Сливен, до окончателно възстановяване на собственост-
та и владението чрез отнемане/изземване на посочения в пункт 
първи имот.

3. Във връзка с кратките срокове допуска предварително из-
пълнение по чл. 60 АПК 

Решението се взема на основание чл. 60 ал. 1 от АПК с допус-
кане на предварително изпълнение.

Р е ш е Н И е № 61/15.02.2024 г.
На основание чл. 21, ал.1, т. 8 и 23 от Закона за местното само-

управление, Общински съвет – Твърдица 
РешИ:
1. Дава мандат на г-жа Мария Йорданова Гвоздейкова – Зла-

тева кмет на Община Твърдица, да представлява Община Твърдица 
пред Асоциация по водоснабдяване и канализация на обособена 
територия, обслужвана от  „Водоснабдяване и канализация – Сли-
вен” ООД на предстоящото на 12 март 2024 г. /вторник/, от 10:30 ч. 
или на посочената резервна дата, редовно присъствено заседание  
на общото събрание на Асоциация по водоснабдяване и канализа-
ция на обособената територия обслужвана от „Водоснабдяване и 
канализация – Сливен” ООД, а при невъзможност от нейна страна, 
да присъства, да бъде замествана от г-жа Ваня Дечкова Ишмерова, 
заместник кмет на Община Твърдица.

2. Определя представителя на Община Твърдица  да гласува по 
определения предварително дневен ред, както следва:

 1. Обсъждане и приемане на бюджет на Асоциация по 
ВиК на обособената територия, обслужвана от „ВиК – Сливен“ ООД 
за 2024 г. Да гласува ЗА

 2. Обсъждане и приемане отчет за изпълнението на бю-
джета на Асоциация по ВиК на обособената територия, обслужвана 
от „ВиК – Сливен“ ООД за 2023 г. Да гласува ЗА

 3. Обсъждане и приемане на годишния отчет за дейност-
та на Асоциация по ВиК на обособената територия, обслужвана от 
„ВиК – Сливен“ ООД за 2023 г. Да гласува ЗА

 4. Обсъждане и одобряване на Подробна инвестиционна 
програма за 2024 г. на „ВиК– Сливен“ ООД. Да гласува ЗА

3. Упълномощава представителя на Община Твърдица  да по-
дпише протокола от проведеното редовно присъствено заседание 
на общото събрание на Асоциацията по водоснабдяване и канали-
зация на обособена територия обслужвана от  „Водоснабдяване и 
канализация-Сливен” ООД.

Решението се взема на основание чл. 60 ал. 1 от АПК с допус-
кане на предварително изпълнение

Мирослав Дяков
Председател на Общински съвет – Твърдица

Пламена Тропчева, Протоколчик
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твЪрДица почете Зимните праЗници и обичаи 
Времето след Нова година тръгна на пълен ход, наситено с работа, идеи, промени 

и надежди. Хората се втрурнаха да изпълняват ежедневните си задачи, но не забравиха 
и празниците, с които е изпъстрен животът на българина, особено през зимния сезон. 
Заредиха се дълбоко тачените Йордановден, Ивановден, Атанасовден, Антоновден, Ба-
бинден,  Трифон Зарезан, който, както се знае, честваме в един и същи февруарски ден 
със Свети Валентин - любимеца на влюбените.  

Как хората от общината отпразнуваха тези свети дни – предлагаме обобщен поглед 
назад към вече отпразнуваното и с пожелания за предстоящи поводи за радост на всички.

на йорДановДен трима млаДеЖи 
скочиха в реката За крЪста

На Йордановден в Твърдица бе отслужена 
празнична Света литургия от свещеноиконом 
Иван Стойнов Иванов. Трима младежи ско-

чиха в студените води на река Твърдишка, за 
да спасят богоявленския кръст за здраве и 
благословение през новата година. Това бяха 

Мартин Стоянов, 
Петко Колев и Гре-
гор Колев. Този път 
най-сръчен се оказа 
Петко Колев на 16 
години, възпитаник 
на СУ „Неофит  Рил-
ски“ гр. Твърдица.

От пешеходния 
мост и от двата бря-
га на реката ритуала 
наблюдаваха десет-
ки жители на града. 
Отец Иван поръси 
всички присъстващи 
със светена вода и 
им пожела здраве.

с ритуално ЗарЯЗване на лоЗЯ 
твЪрДица посрещна трифон ЗареЗан

На празника Трифон Зарезан по стара 
традиция  Община Твърдица съвместно с  На-
родно читалище „Св. Св. Кирил и  Методий 
1914“ организира  ритуално зарязване на 

лозе. С кръшно хоро  под звуците на гайдите 
от Гайдарска школа и самодейци при  НЧ  „Св. 
Св. Кирил и  Методий 1914“ беше дадено на-
чалото на празника.

в сборище сЪщо беШе спаЗена траДициЯта

Стопанката замеси 
погача в Автентичния 
кът на читалището, 
след което под звуците 
на народна музика се 
изви кръшно българско 
хоро. С мезе в торбите 
и руйно вино жители и 
гости  се отправиха към 
лозовия масив на Мар-
ко Йорданов, където бе 
извършено ритуално 
зарязване на лозята. 
Свещеноиконом Цве-
тан отслужи  водосвет 
за здраве и берекет.

Дора Стоянова

йорДанка илиева е 
царицата на виното 

в сборище
На  17 февруари 2024 г. в младежката зала на НЧ 

”Просвета 1910” с. Сборище бяха обявени резултатите от 
конкурса за най-добро сборищенско вино.  Илко Драгиев 
- инж. технолог по вино и алкохолни напитки  присъди пър-
вата награда на Йорданка Илиева, която бе коронясана за 
Царица на виното 2024 г. 

Дора Стоянова

твЪрДиШкиЯт цар на виното е станислав станчев 

В осмото из-
дание на „Вина-
рия – Твърдица 
2024 г.“ участва-
ха 68 души с 125 
проби. Имаше и  
5-ма гостуващи 
винари от Нова 
Загора, Шива-
чево, Конаре и 
Сборище. 

Компетентно 
жури от Домейн 
Бояр  Сливен  и 
бутикова изба 
Кортен даде 
най-престижно-

то отличие „Цар на виното – Твърдица 2024“ 
на Станислав Димитров Станчев. Той получи 
златна корона, почетна лента и положи Дио-
нисиева клетва с пръстов отпечатък и подпис. 

„Любим винар на публиката“ стана Радо-
стин Станчев, а първото място за най-добра 
домашна гозба за виното спечели Милена 
Димитрова с подгласнички Ганка Христова – 
II място и Мария – Михаела Димитрова – III 
място. 

Кметът на община Твърдица Мария Гвоз-
дейкова – Златева и зам.-кметът Ваня Ишме-
рова връчиха  награди на отличените и грамо-
ти на всички участници в празника. 

Павлина Илиева
Снимки: Станчо Дичев

червено вино Донесе короната 
на боЯн пасков от Шивачево 

Шивачевските майстори-винари бяха оце-
нени отново от висококвалифицираните спе-
циалисти от бутикова винарска къща „Афузов“ 
Станка Илиева и Юрка Афузова. Победители-
те бяха наградени на специална церемония.  

Н а г р а д и т е 
бяха връчени 
от Валентин 
Лазаров – 
заместник-
председател 
на Общин-
ски съвет 
Твърдица, от 
Деян Ива-
нов - Кмет 
на град Ши-
вачево и от 
Р а д о ст и н а 
Б а к а л о в а 
- Петкова - 
председател 
на НЧ „Про-
света 1898“. 

Както всяка година, наградите бяха осигурени 
от кметството на града. 

Големият победител тази година е Боян 
Пасков, който представи проба от категория 
червени вина. Неговото вино събра най-мно-
го точки и той се окичи с короната на най-до-
бър винопроизводител в Шивачево. 
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